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De Dienst Stadsont-
wikkeling van de gemeente
Eindhoven wil een nog inniger
samenwerking met de TUE. De
universiteit moet meer zicht-
baar worden in de stad.

Adriaan van Mierlo,
sinds 1 februari directeur van
het Facilitair Bedrijf, spreekt
zich uit over de
toekomstperspectieven voor
zijn ‘club’.
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Het College van Bestuur wil toe naar een

‘reconstructie’ van de TEMA-opleiding. Rector

magnificus prof.dr. Martin Rem meldde dit af-

gelopen dinsdag in de laatste vergadering van

de universiteitsraad in de WUB-structuur. Aan-

leiding voor de herstructurering zijn de dins-

dag bekend geworden conclusies van een

visitatiecommissie. Aan alle opleidingen tech-

nologie en beleid in Nederland valt het nodige

te verbeteren, zo bleek. Maar aangezien het

jonge studierichtingen betreft zijn groeistuipen

logisch, concludeert de commissie.

De visitatiecommissie bezocht
begin dit jaar de drie studierich-
tingen die zich op de grens van
technologie en beleid afspelen:
Natuurwetenschappen en Bedrijf
en Bestuur in Utrecht, Techniek en
Maatschappij in Eindhoven en
Technische Bestuurskunde in
Delft. Het aantal studenten vari-
eert van ruim 200 (Utrecht) en 350
(Eindhoven) tot bijna 400 (Delft).
Alle drie bestaan pas enkele jaren
en sleutelen nog voortdurend aan
hun studieprogramma. Om die
reden wilde de commissie niet te
hard oordelen over de studies,
hoewel ze toch met veel kritiek
komt. De samenhang van de pro-
gramma’s is twijfelachtig, de
slaagpercentages zijn onder de
maat en internationale contacten
zijn onderontwikkeld.
De prestaties van de opleidingen
ontlopen elkaar in het algemeen
weinig, zij het dat Utrecht er ge-
middeld iets slechter vanaf komt.
Eindhoven doet het goed met ei-
gen onderzoek naar het lot van de
afgestudeerden op de arbeids-
markt. Utrecht krijgt een onvol-
doende voor kwaliteit en organisa-
tie van de tentamens, maar daar
staat een positieve uitschieter op

het gebied van trainingen voor het
personeel tegenover. Delft krijgt
een pluim voor de kwaliteitsbewa-
king van het programma, maar
mag wel wat meer tijd steken in
de afstudeerders. Maar, zoals de

commissie zelf benadrukt: aan al
die oordelen moet niet te veel
waarde worden toegekend. De
techno-beleidsmakers bewegen te
snel om in een momentopname
gevangen te worden. De Utrechtse
opleiding bijvoorbeeld gaat vol-
gend jaar september in een totaal
nieuwe vorm van start.

Herbezinning
In de U-raadsvergadering van
afgelopen dinsdag werden enkele
pittige oordelen over de TEMA-
opleiding geveld. Raadslid Loek
Daemen van de Progressieve Frac-
tie betitelde de uitslag van de
visitatie als ‘niet bijster positief’.
Hij verwees vervolgens naar de
bestuurlijke agenda van het CvB,
dat als ingekomen stuk bij de
begroting van de TUE in de laatste
raadsvergadering is behandeld. In

dat stuk meldt het CvB dat ‘de
uitkomsten van een internationale
visitatie van de ingenieursoplei-
ding Techniek en Maatschappij
nopen tot een kritische herbe-
zinning op de positie van deze
opleiding. Met als doel die positie
te versterken zal een herziene
definitie van de opleiding worden
ontwikkeld en zal de opleiding
aan die herziene definitie worden
aangepast.’
‘Wat heeft het CvB voor concrete
ideeën’, zo vroeg Daemen. Rector
prof.dr. Martin Rem stelde dat het
thema van TEMA, de wisselwer-
king tussen techniek en maat-
schappij, een uitstekend onder-
werp voor de universiteit is. ‘In
den lande vindt men het goed dat
wij dat doen’, zo stelde hij. ‘De
opleiding zal zich echter moeten
concentreren op een klein aantal
welgekozen richtingen en daar-

over zal dan ook de discussie gaan.
Een discussie die de faculteit zelf
zal moeten voeren.’ Hier voegde
hij nog aan toe: ‘TEMA heeft geluk
dat ze tegelijk met twee andere
vrij zwakke opleidingen beoor-
deeld is; maar we hebben nog
nooit aan onze universiteit een
opleiding gehad die zo slecht
beoordeeld is.’

Zie pagina 3 voor een reactie van
opleidingsdirecteur dr. Paul
Lapperre.

De TUE is na een Europese
aanbestedingsronde een overeen-
komst aangegaan met Cap Gemini
Nederland en Computer Company
Nederland. Die samenwerking
geldt voor een periode van drie
jaar, met een optie op verlenging
van twee jaar. De TUE steekt de
komende jaren 25 miljoen gulden
in dit vernieuwingsprogramma.
Rector prof.dr. Martin Rem hier-
over: ‘Naast de positieve impuls
die dit aan het onderwijs zal ge-
ven, zullen studenten straks hun
jarenlange intensieve ervaring
met deze technologie op de ar-

beidsmarkt ten nutte kunnen
maken.’
Informatie- en communicatie-
technologie (ICT) maakt het moge-
lijk om onderwijstoepassingen te
ontwikkelen die studenten en
docenten minder afhankelijk
maken van plaats en tijd. Dat
neemt niet weg dat in de
Eindhovense onderwijsvisie het
directe contact tussen studenten
en docenten en tussen studenten
onderling van wezenlijk belang
blijft. De toepassing van ICT zal
dat directe contact naar verwach-
ting intensiveren en meer aan la-
ten sluiten op individuele behoef-
ten van studenten en docenten.
De TUE gaat de komende jaren
samen met CAP Gemini werken
aan de ontwikkeling van nieuwe
toepassingen. Wim Bleeker, direc-
teur corporate development van

Cap Gemini: ‘Je kunt onderwijs
niet zomaar digitaliseren. Het is
heel belangrijk dat vooraf de
juiste didactische keuzes worden
gemaakt. In het door Cap Gemini

CvB wil herstructurering TEMA-opleiding

Geavanceerde notebooks voor eerstejaars T
Vandaag worden in het kader van het notebookproject de eer-

ste laptops uitgereikt aan eerstejaarsstudenten Scheikunde

door Jos Houben, algemeen directeur van de Computer

Company. Komend voorjaar volgen de eerstejaars van de an-

dere TUE-opleidingen. De uiteindelijke keuze is gevallen op de

Toshiba Satellite Pro 460CDT, met een 166 MMX-processor en

een 12 inch TFT-kleurenscherm. Binnen vier jaar zullen alle

Eindhovense studenten de beschikking hebben over een note-

bookcomputer met geavanceerde software.

Foto: Bart van
Overbeeke

De Toshiba Satellite Pro 460CDT
De Toshiba Satellite Pro
460CDT heeft een 166 MMX-
processor en een 12 inch TFT-
kleurenscherm. De machine
heeft 32 Mb EDO Ram, een harde
schijf van 2 Gb en een 10-speed
CD-ROM drive. De machine is
Sound Blaster Pro compatible,
heeft ingebouwde stereo-speak-
ers en een microfoon. De ma-
chine weegt 3,1 kilogram en

meet 30x24x5 centimeter.
De eerste serie computers blijft
eigendom van de TUE. De studen-
ten die vandaag hun computer
ontvangen, krijgen deze tot het
eind van dit studiejaar in bruik-
leen. Vanaf het studiejaar ’98/’99
zal elke nieuwe lichting gebruik
kunnen maken van een aantrekke-
lijk aanbod. Voor een bedrag van
2500 gulden - wat bij een studie-

duur van vijf jaar neerkomt op
een jaarlijks bedrag van 500
gulden - krijgt een student de
beschikking over de computer,
de software, helpdesk-ondersteu-
ning en een serviceregeling.
Ouderejaars komen in eerste
instantie niet in aanmerking
voor een notebook. Zodra de
infrastructuur voor notebooks is
ingericht wil het CvB samen met
de leverancier de moge-
lijkheden voor hen onderzoe-
ken.

Nieuwjaars-
bijeenkomst

Kerstreces Cursor
Deze Cursor is het laatste nummer
van dit jaar. De eerstvolgende
komt uit op donderdag 8 januari.
Kopij voor dat nummer kunt u nog
inleveren tot en met 23 december
aanstaande. De redactie wenst u
prettige feestdagen toe.

van

D e

R edactie

Op maandag 5 januari vindt om
16.00 uur in de blauwe zaal van
het auditorium de traditionele
nieuwjaarsbijeenkomst plaats.
Onder meer wordt het Videojaar-
overzicht over ’97 vertoond. Stu-
denten en (oud-)medewerkers zijn
van harte welkom. Aansluitend
volgt er in de senaatszaal een
receptie.

ontwikkelde concept van de
Virtual Classroom staat de student
centraal en wordt al zeer goed met
deze keuzes rekening gehouden.’

door

F red

G aasendam
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Colofon

Onze Abraham Leo (watje) van Veghel
Ja Leo.... het moest er toch echt een keer van komen! Wij willen, als
goede collega’s, namens jou even iedereen op de TUE laten weten dat jij
op 3 januari 1998 5050505050 wordt!!! Voor felicitaties kan iedereen zich richten
tot het volgende e-mailadres: L.A.M.v.Veghel@bwk.tue.nl

Uiteraard kan éénieder Leo ook even bellen op toestel 2581 of bezoeken zijn kamer
in het hoofd gebouw op vloer 4 kamer 61!

Leo.....van harte gefel ici teerd met je verjaardag.....enne.... graag gedaan hoor!

Namens alle leden van de sectie Urbanistiek, Mandy van Kasteren, Peter van der Waerden

High Tech Automation

RU Groningen
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TUE-bouwkundestudent AlexanderAlexanderAlexanderAlexanderAlexander
BastingsBastingsBastingsBastingsBastings ontving onlangs op de
jaarlijkse Betondag de studieprijs (een
oorkonde en een geldbedrag) van de
Betonvereniging voor zijn ontwerp
voor een demontabel bouwsysteem
van prefab-componenten. Vanuit de
vakgroep Uitvoeringstechniek had-
den vier afstudeerders hun afstudeer-
verslag ingezonden. Naast de studie-
prijs voor Bastings ontvingen GerritGerritGerritGerritGerrit
BerendsBerendsBerendsBerendsBerends en Cindy EnsinkCindy EnsinkCindy EnsinkCindy EnsinkCindy Ensink eervolle
vermeldingen. De Betonvereniging
kent jaarlijks een aantal studieprijzen
toe aan afstudeerprojecten die naar
de mening van de jury blijk geven
van goed inzicht, diepgang of
originaliteit. De prijs beoogt de
toepassing van beton en met name
nieuwe ontwikkelingen te stimuleren.

Op vrijdag 19 december om 16.00
uur houdt prof.dr. Johan van derprof.dr. Johan van derprof.dr. Johan van derprof.dr. Johan van derprof.dr. Johan van der
SandenSandenSandenSandenSanden in de blauwe zaal van het
auditorium zijn intreerede ‘Duur-
zame ontwikkeling van leer-
vermogen. Leren leren in het techni-
sche domein’. Van der Sanden is
deeltijd hoogleraar bij de faculteit
Technische Natuurkunde op het
vakgebied Didactiek der Technische
Wetenschappen.

Hartelijk dank aan allen die
mijn afscheid van de TUE tot
een geweldig feest hebben
gemaakt met uw aanwezig-
heid en cadeaus. Met bijzon-
dere dank voor het speciale
afscheid van KSA op 28 no-

vember met als verrassing het door
de bouwkunde-werkplaats gemaakte
cadeau. Ik wens u allen prettige feest-
dagen en een gezond 1998.

Peter Bergman

Op zondag 7 december is na
een kort ziekbed onverwacht
overleden prof.dr. L.Th.M.
Ornstein, van 1986 tot 1994
bijzonder hoogleraar in de
thermonucleaire plasmafysica
aan onze universiteit.
Luuk Ornstein was één van de
eerste Nederlanders die zich
met het thermonucleaire
onderzoek heeft beziggehou-

den. Na zijn doctoraal examen aan
de Universiteit van Amsterdam in
1956 werkte hij in Ljeller (Noorwe-
gen) aan het Noors/Nederlandse
reactorproject aldaar. Daar organi-
seerde hij al colloquia over het toen
juist uit de geheimhouding tredende
thermonucleaire onderzoek. Na in
1958 door zijn toenmalige werkgever
gedetacheerd te zijn bij FOM werkte
hij enige tijd in Genève bij de
Accellerator Research Group onder
leiding van dr. J.G. Linhart. Hij deed
zo op het gebied van de experi-
mentele plasmafysica zijn eerste
belangrijke ervaring op. Vanaf 1959
tot aan zijn pensionering was hij
werkzaam bij het FOM-Instituut voor
Plasmafysica, laatstelijk als groepslei-
der. Hij promoveerde in 1964. Vanaf
1986 tot 1994 was hij hoogleraar bij
de faculteit Technische Natuurkun-
de. Hij bleek een toegewijd en inspire-
rend docent die zeer goed overkwam
bij de studenten. In 1991 begeleidde
hij de grote Van der Waals-excursie
naar Japan, en deed dat zodanig dat
het voor de deelnemers in alle opzich-
ten een onvergetelijke ervaring werd.
Naast zijn grote fysische inzicht was
Luuk vooral een erudiet. Zijn kennis
van de kunstgeschiedenis overtrof die
van vele beroepsbeoefenaren van dat
vak en werd slechts geëvenaard door
zijn kennis van en liefde voor de oude
muziek. Allen die hem kenden zullen
zijn warme persoonlijkheid missen.

Frans Sluijter
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- Zondag 21 december: oecu-
menische viering. Voorgan-
ger: Frank van Helmond.
Studentenkapel, Kanaaldijk
6, 11.00 uur.

- Woensdag 24 december: een
kerstavonddienst speciaal
voor kinderen (20.00 uur),
kerstnachtdienst (22.00
uur). Voorgangers in beide
diensten: Elisabeth Fricker
en Martin van Moorsel.

Studentenkapel.
- Donderdag 25 december: oecumeni-

sche viering. Voorganger: Wim de
Leeuw. Studentenkapel, 11.00 uur.

- Zondag 4 januari: oecumenische
viering. Voorganger: Elisabeth
Fricker. Studentenkapel, 11.00 uur.

- Maandag 5 januari: Lezen-literair-
lezen ‘Kerewin’ van Keri Hulme.

Eskafé, 20.15 uur. Info: 2422341
(Marleen Jansen).

Secretariaat ESK: tst. 2627 (di- + do-
ochtend).

Studiehuis

De groep Materials Technology
van de faculteit Werktuigbouw-
kunde organiseerde vrijdag voor
de tweede keer een posterwed-
strijd. Tweeëndertig aio’s en post-
docs van de groep presenteerden
hun onderzoek op grote posters,
die vervolgens werden beoordeeld
door prof.dr.ir. Bert Meijer (Orga-
nische Chemie) en prof.dr.ir. Erik
van der Giessen (TU Delft) en CvB-
voorzitter dr.ir. Henk de Wilt.
Winnaar van de wedstrijd werd ir.

Robert Smit, die een presentatie
had ontworpen met de titel Why is
polystyrene brittle and polycarbonate
tough and what can we do about it?
De posters zijn continu te bezich-
tigen bij kamer 0.125 in W-hoog.
Wie zich niet uit zijn stoel kan
losmaken kan ook kijken op Inter-
net: http://www.wfw.wtb.tue.nl/
award97/.

Vlnr: Winnaar ir. Robert
Smit, CvB-voorzitter dr.ir.
Henk de Wilt en de organi-
sator van de wedstrijd,
prof.dr.ir. Han Meijer.
Foto: Bram Saeys
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TEMA gaat werken aan
cohesie in de opleiding

De opleiding Techniek en Maatschappij van de

faculteit Technologie Management heeft aan

het begin van dit jaar een visitatiecommissie

op bezoek gehad die zich een oordeel heeft

gevormd over de kwaliteit van het onderwijs.

Vergeleken met de twee andere beoordeelde

opleidingen in Utrecht en Delft doet TEMA het

redelijk goed. Voor het onderzochte vakgebied

als geheel geldt dat de commissie vooral

moeite heeft met precies vast te stellen wat nu

het wetenschappelijke gehalte is van dit soort

opleidingen. Dat komt omdat er geen goede

criteria zijn waaraan dit gehalte kan worden

afgemeten.

Een van de aanbevelingen van de
commissie is dan ook dat de oplei-
dingen moeten nadenken over de
criteria op basis waarvan het aca-
demisch niveau bepaald kan wor-
den. Dr. Paul Lapperre, opleidings-
directeur van TEMA, kan zich in
deze aanbeveling wel vinden. Dat
de bedoelde criteria er nog niet
zijn, of niet helder genoeg gefor-
muleerd zijn, heeft in zijn ogen
vooral te maken met het multidis-
ciplinaire karakter van de oplei-
dingen.
Lapperre: ‘Er is wel consensus
over het feit dat zich hier een
nieuw vakgebied aan het ontwik-
kelen is, een - enigszins para-
doxaal geformuleerd - multidisci-
plinaire specialisatie. Uiteindelijk

moet je een discipline overhouden
waarbij je duidelijk kunt aange-
ven wat je core business is, dat-
gene wat je onderscheidt van bij-
voorbeeld sociologie of
materiaalkunde. Je zou uiteinde-
lijk zonder veel moeite in je
onderwijsprogramma moeten
kunnen aanwijzen waar het karak-
ter van TEMA uit blijkt. Dat lukt
ons nu nog niet. We missen in
feite op dit moment een helder
paradigma.’

Behoudend
Er zijn volgens Lapperre een aan-
tal oorzaken waarom TEMA op dit
moment niet duidelijk kan aange-
ven wat de core business van de
opleiding is. ‘We zijn in ieder
geval wat te behoudend geweest in
het hanteren van nieuwe
onderwijsvormen. Als je een
onderwijsvorm kiest waarbij je
alfa- en gammawetenschappers
meer confronteert met
bètawetenschappers, dan ontstaat

er vanzelf al een concretisering
van je paradigma.’
Rob van Brunschot, beleids-
medewerker onderwijs van de
faculteit, voegt daar aan toe: ‘Dat
is niet het enige probleem. Studen-
ten beginnen aan de opleiding
TEMA zonder de alfa-, gamma- of
bèta-’bagage’ die noodzakelijk is
voor het integratie-aspect van de
opleiding. De bedoeling van de
propedeuse is dat het je een oriën-
tatie geeft op hetgeen je de rest
van je opleiding gaat doen, dus
ook ten aanzien van dat integratie-
aspect. In de P-fase houden wij ons
echter te veel bezig met het aan-
reiken van bouwstenen en te wei-
nig met integratie-onderwijs.’
Bovendien is het moeilijk om
vakken te integreren, omdat
TEMA veel gebruik maakt van
vakken die gegeven worden door
docenten van andere opleidingen.

Die vakken zijn daardoor vanzelf
vrij monodisciplinair gericht.
Overigens heeft dit nadeel ook een
voordeel: de TEMA-ingenieur is
daardoor, zeker vergeleken met
de opleidingen in Utrecht en Delft,
een ‘harde’ ingenieur, iets wat het
bedrijfsleven op prijs blijkt te
stellen.

Netwerken
Een andere oorzaak voor het ont-
breken van een herkenbare core
business van TEMA komt voort uit
het feit dat de opleiding te weinig
aan haar positionering in rele-
vante netwerken heeft gedaan.
Verwant daaraan is het gegeven
dat de docenten zich niet genoeg
moeite hebben getroost om ‘voe-
ling te houden met het onderwijs-
domein’, zoals Lapperre het uit-
drukt. ‘We hebben wat te veel
naar de navel gestaard en te wei-
nig voeling gehouden met bijvoor-
beeld verwante opleidingen in het
buitenland.’
De ontwikkeling van het para-
digma staat in ieder geval boven-
aan het verlanglijstje van
Lapperre, al was het alleen al
omdat wetenschappers dan veel

meer zullen gaan publiceren in
het vakgebied. ‘Iedere weten-
schapper staat tegenwoordig on-
der druk om te scoren’, zegt hij.
‘Dat heeft als effect dat hij of zij
geneigd is vaker in zijn eigen
monodiscipline te publiceren dan
in het multidisciplinaire gebied,
omdat hij anders op zijn donder
krijgt van zijn baas.’
In het algemeen kunnen Lapperre
en Van Brunschot zich vinden in
de aanbevelingen van de
visitatiecommissie. De kritiek van
de commissie op het rendement,
niet alleen van TEMA, maar ook
van de andere opleidingen, delen
ze echter beslist niet. Dat rende-
ment wijkt niet af van het P-rende-
ment en het eindrendement bij
andere opleidingen aan de TUE.
De commissie vindt het echter te
laag, sterker nog: een zwaar min-
punt. Van Brunschot en Lapperre
hebben ook bij andere universitei-
ten gekeken. Ook daar waren de
rendementen vergelijkbaar met
die van TEMA. Beiden vermoeden
een politieke reden achter deze
kritiek: de minister wil immers
dat de rendementen aan de uni-
versiteiten omhoog gaan.

De groep wachtgelders in het
Nederlandse wetenschappelijk
onderwijs slinkt steeds verder.
Maar het is nog onduidelijk hoe-
veel geld de universiteiten daar-
door besparen op de uitkeringen
aan medewerkers die zij indertijd
hebben ontslagen. In Eindhoven
daalt het aantal wachtgelders
weliswaar niet, de kosten daaren-
tegen wel.
Vanwege de gunstige economie
lukt het de wachtgelders steeds
beter om weer aan het werk te
komen. Dat blijkt uit cijfers die
USZO, de instantie die de werk-
loosheidsuitkeringen in het onder-
wijs beheert, heeft verzameld.
Eerder werd al bekend dat ook de
wachtgelders in het hoger beroeps-
onderwijs steeds makkelijker een
nieuwe baan vinden. Net als de
universiteiten moeten ook de
hogescholen de kosten van de

uitkeringen zelf betalen.
De universiteiten geven al jaren
meer geld aan wachtgeld uit dan
zij er van minister Ritzen voor
krijgen. Vorig jaar was het tekort
50 miljoen gulden. Of zij dit jaar
voor het eerst geld zullen overhou-
den, is nog onduidelijk: USZO
heeft geen onderverdeling ge-
maakt tussen de wachtgelders van
de onderzoeksinstituten, academi-
sche ziekenhuizen en universitei-
ten.
Ook aan de TUE dalen de kosten,
meldt Hans Peeters, werkzaam bij
de Stafgroep Personeel en Organi-
satie. Dit komt niet omdat er min-
der wachtgelders zijn, maar door
een verschuiving in de verhouding
langlopende-kortdurende uitke-
ringen. Als voorbeeld gelden de
aio’s. Zij hebben maar recht op
een korte wachtgeldperiode, en
daarnaast vinden zij, zoals eerder
algemeen gesteld, snel werk. Daar-
door drukken zij minder op de
begroting van de universiteit.
Op grond van de daling die USZO
nu heeft geregistreerd, voorspelt
de Groningse instantie dat de
wachtgeldkosten van uni-
versiteiten, ziekenhuizen en insti-
tuten samen zullen dalen tot 316
miljoen gulden. Dat is ruim 25,5
miljoen gulden minder dan
1996.

De sloop van W&S-hoog, die
deze week van start is gegaan, is
een grote klus en daar komt heel
wat bij kijken, aldus projectleider
Jan Dekkers van de Bouw Tech-
nische Dienst. Er moet ook stevig
worden doorgewerkt om het ter-
rein voor 1 mei ’98 bouwrijp op te
leveren, omdat TNO dan wil begin-
nen met haar bouwactiviteiten.
Vorige week hebben de laatste
bewoners het pand verlaten. Met
uitzondering van de halfpipe
rollerscaters van Disaster Area
heeft inmiddels iedereen met de
inzet van de afdeling TUE-Vast-
goed, elders onderdak gevonden.
Om te voorkomen dat zich allerlei
slopersbedrijfjes uit de regio zou-
den melden die niet voldoende
zijn toegerust voor een klus van
deze omvang, werd er eerst een
voorselectie gehouden. Uiteinde-
lijk zijn op basis van een aantal
criteria, zoals reeds verrichte
sloopklussen, bedrijfsgrootte,
beschikbaar materieel en finan-
ciële zekerheid, vier bedrijven
geselecteerd. Bij de aanbesteding
die daarna volgde, bleek de firma
Van Vliet uit Utrecht de laagste
inschrijver. Vóór de start van het

sloopkarwei moest Van Vliet zor-
gen voor een veiligheidsplan, een
plan van aanpak en een plan voor
de afvoer en recycling van de
gesloopte materialen. Deze maat-
regelen zijn nodig om te voorko-
men dat er schade aan de belen-
dende percelen ontstaat en om te
verhinderen dat vitale kabels en
leidingen vernield worden. Dek-
kers houdt zich als projectleider
bezig met de coördinatie, met het
toezicht op de aannemers en de
bewaking van de overall kosten en
planning en het totale project-
management.
Onoverkomelijke problemen ver-
wacht Dekkers niet bij de sloop
van W&S-hoog, waarbij alles weg
moet, inclusief de leidingen, loop-
bruggen en fundering. Het aan-
palende gebouw, W&S-laag, blijft
nog een jaar intact. Het drooghou-
den van W&S-laag vraagt dan ook
de nodige voorzieningen. Dekkers
verwacht met een gemetselde
wand met een bitumen-afwerk-
laag de waterkering voldoende te
kunnen waarborgen. De BTD heeft
er ondertussen voor gezorgd dat
ook na de sloop van het hoge ge-
deelte, W&S-laag voorzien blijft
van warmte en energie in diverse
vormen.

Dekkers realiseert zich dat de
sloop zeker met overlast gepaard
zal gaan. Van Vliet kreeg echter de
opdracht om de sloop geluids- en
trillingsarm uit te voeren. Volgens
Dekkers zullen enkel fietsers en
automobilisten overlast ervaren,
omdat die naar elders moeten
uitwijken. De fietsenkelder in
W&S wordt gesloten en op de par-
keerplaatsen voor het gebouw
komen bouwketen. De aanvoer-
route naar gebouw Athene blijft
tijdens de sloop gehandhaafd. De
tien platanen die nu nog de voor-
kant van W&S opfleuren, zullen
verplaatst worden naar de over-
kant bij W-hoog. Zij komen op de
plek van enkele zieke soortgeno-
ten, waarvoor inmiddels een
kapvergunning is verleend door de
gemeente. Het werkverkeer zal de
route door het centrum van de
TUE-campus zoveel mogelijk mij-
den en de uitgang bij de Insulinde-
laan kiezen. Dekkers: ‘Dit laatste
is niet alleen vanwege de geluids-
overlast, maar ook met het oog op
de veiligheid van studenten en
medewerkers.’

Universiteiten hebben minder
wachtgelders

W&S-hoog wordt geluids- en
trillingsarm gesloopt
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Mosaic houdt oprichtingsfeest

Vorige week donderdag
hield de multiculturele TUE-
vereniging Mosaic haar
oprichtingsfeest. Na een
openingsspeech van
voorzitter Eddinne
Sarroukh konden de gasten
genieten van een speciaal
banket. Om het
multiculturele karakter van
de vereniging te benadruk-
ken bestond dit buffet uit
nationale gerechten van
diverse landen. Een Noord-
Afrikaanse band zorgde
ervoor dat de dansvloer
niet leeg bleef.
Foto: Bart van Overbeeke
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Karel, Sonja, Wim
Het is al weer geruime tijd
geleden dat minister-president
drs. J. den Uyl door onze Tech-
nische - toen nog - Hogeschool
werd uitgenodigd voor een
spreekbeurt. Kennelijk hebben
zijn woorden niet nagelaten
indruk te maken: nog jaren
later werd, zowel binnen als
buiten politiek Den Haag, met
veel waardering over diens
‘Eindhovense college’ gespro-
ken. Of aan W. Kok, die kort
geleden door Studium Generale
werd uitgenodigd zijn zegje te
zeggen, dezelfde eer te beurt
zal vallen, is de vraag. Ik denk
het niet. Even heb ik geaarzeld
of ik wel zou gaan. Vanaf zo’n
twaalf maanden vóór de Kamer-
verkiezingen pleeg ik de
meeste politici namelijk als
gedeeltelijk ontoerekeningsvat-

baar te beschouwen. Uiteindelijk
ben ik toch maar richting audito-
rium gewandeld. Je weet maar
nooit.
Op een bepaalde manier was het
een nuttig samenzijn. De opkomst
was zelfs uitstekend. Dat de
blauwe zaal van het auditorium
tot de nok toe gevuld was, gaf mij
zelfs een warm gevoel. ‘Al dat
gekanker over het gebrek aan
politieke/culturele belangstelling
van de Moderne Student slaat
nergens op. Zie je wel, je hebt het
ook nooit echt geloofd. Straks gaan
ze vast en zeker allemaal stem-
men.’ Dit soort gedachten kwam
in mijn hoofd op. Ik nam zelfs
zonder morren genoegen met een
staanplaats. Vanaf dat moment
deugde er weinig.
Om te beginnen begon het publiek
bij binnenkomst van de spreker te

applaudisseren (al drong de portee
hiervan toen nog niet geheel tot
mij door). Vervolgens bleek het
onderwerp fout gekozen. Van een
minister-president verwacht je
een toespraak over een onderwerp
van algemeen maatschappelijk
belang. En hoewel het op het eer-
ste gezicht een goed idee lijkt om
op een technische universiteit
over kwesties rondom technisch
onderwijs te praten, kun je dit
soort onderwerpen beter aan de
vakministers overlaten. Dan heb je
tenminste een kans dat je meer te
horen krijgt dan de ‘verzameling
open deuren’, waar dit weekblad
terecht van sprak.
Neem eens die beroemde multi-
disciplinariteit. In mijn eigen
faculteit was dit, lang geleden, een
hot item. In een tijd dat men vro-
lijk zeven jaar over zijn studie
deed, was het al een toer studen-
ten meer dan oppervlakkig naar
andere vakgebieden te laten kij-
ken. Intussen zijn de omstandighe-
den er niet beter op geworden. En
heeft het onderwerp weinig
actualiteitswaarde.
Over de wijze van presenteren
zullen we maar niet veel zeggen.
Het is lastig een tekst voor te lezen
zonder de indruk te geven dat je

een tekst voorleest. Maar of de
ongeïnspireerde toon uitsluitend
door retorische deficiënties kan
worden verklaard, is twijfelachtig.
Maar het ergste moest nog komen.
Toen de spreker aan het eind van
zijn betoog was aangeland - het
tijdstip waarop gemeenlijk de
discussie begint - werden we naar
huis gestuurd. En... we gingen
naar huis. Elke universiteit krijgt
de sprekers die zij verdient. Als
Bill Clinton (om maar eens een
ambitieuze vergelijking te maken)
na een toespraak in Berkeley
(idem) het zou wagen zonder dis-
cussie te eclipseren, waren de
rapen gaar. Er zou een instantane
pleuris uitbreken. Wij zijn an-
ders. Wij gaan niet voor een dis-
cussie.
Ik citeer opnieuw Cursor: ‘het
leeuwendeel van de toehoorders
(verliet) de zaal (...) met een tevre-
den gevoel: ‘Leuk om de premier
eens live gezien en gehoord te
hebben’.’ Speak for yourself, man!
Dat voor sommigen de minister-
president gedegradeerd is tot een
element van die treurig-
stemmende verzameling lieden,
die met Bekende Nederlanders
wordt aangeduid, staat wel vast.
Maar dat ook onze eigen spes

patriae gewoon kwam apies-
kijken, stemt treurig. Waarom
Kok geen discussie wilde, weet
ik niet. Juist een universiteit is
de plek voor dit soort gedachte-
wisselingen. Anderzijds, ach, je
zult maar als voormalig socia-
list en vakbondsvoorzitter, door
allerlei buitenlands-politieke
ontwikkelingen gedwongen
worden de ideologie waarin je
gepokt en gemazeld bent, te
verloochenen. Als paars pre-
mier jezelf dingen horen zeg-
gen waar je je twintig jaar eer-
der voor zou hebben
doodgeschaamd.
Het is misschien een tikje over-
dreven van zo iemand enthousi-
asme, laat staan heilig vuur te
verwachten. Anderzijds, je
hoeft toch niet? Je kunt je toch
bij de SP aansluiten? Of, om
eens een oud idee uit de la te
halen, een Sociaal-democrati-
sche Werkgemeenschap in je
eigen partij oprichten?

Dienst Overige Zaken

Bob van Winkel

In de rubriek ‘Dienst Overige Zaken’ schrijven
prof.dr. P.J. Lemstra, prof.dr.ir. H.E.H. Meijer,
dr. J.W. Nienhuys, prof.dr. F.W. Sluijter, drs. A.J.
Vervoorn en dr.ir. E.G.F. van Winkel.

Bij Bureau Studium Generale is een vacature voor een

Programmamaker (0.8 fte)
V28/076

Bij Bureau Studium Generale een vacature voor een

Studentassistent (0.2 fte)
V28/077

Kerstgratificatie

SSE en SSHE gesloten
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Algemeen
Bureau Studium Generale is een
zelfstandige eenheid binnen het
Studenten Service Centrum.
Het bureau heeft als taak de kijk van
studenten op het ingenieursvak te
verbreden door maatschappelijke
zaken onder hun aandacht te bren-
gen en hun belangstelling voor kunst
en cultuur te stimuleren. Het Bureau
Studium Generale organiseert in dat
kader samen met studenten en mede-
werkers een breed scala aan activitei-
ten, zoals lezingen, exposities, concer-
ten, interviews, theater- en
filmprogramma’s. Op het bureau
werkt een tiental mensen, voorname-
lijk part-timers.

Taken
U verzorgt in de eerste plaats pro-
gramma’s op het gebied van ‘tech-
niek en maatschappij’. Deze pro-
gramma’s kunnen zeer verschillende
vormen hebben: van interview tot
workshop, van lezing tot website. Uw
taak beslaat het hele traject van idee
tot uitvoering, inclusief de productie
van publicitaire teksten en de presen-
tatie van het programma. Bij een
belangrijk deel van de programma’s
deelt u de verantwoordelijkheid met
groepen studenten.
Daarnaast houdt u zich bezig met de
ontwikkeling van nieuwe internet-
activiteiten. U werkt veelal zelfstandig
onder verantwoordelijkheid van het
bureauhoofd. In samenwerking met
de andere medewerkers zorgt u voor
een samenhangend SG-programma
dat vooral studenten uitdaagt tot
deelname.

Gevraagd
U heeft recent een academische oplei-
ding voltooid, bij voorkeur in één van
de technische wetenschappen. U
heeft een brede belangstelling voor
het raakvlak techniek/maatschappij,
met name ten aanzien van
duurzaamheid en ICT. U kunt groe-
pen studenten enthousiasmeren voor
onderwerpen buiten hun directe
vakgebied en bent in staat groepen
studenten te begeleiden. U schrijft
heldere teksten. Gezien de aard van
de werkzaamheden verwachten wij
dat u bereid bent incidenteel ook in
de avonduren te werken.

Aanstelling/salaris
Aanstelling geschiedt per 1 april 1998
in tijdelijke dienst voor een periode
van maximaal één jaar, ter beoorde-
ling van de geschiktheid voor een
dienstverband voor onbepaalde tijd.
Het salaris bedraagt, afhankelijk van
ervaring, maximaal fl. 5.603,- bruto
per maand bij volledige werktijd.

Inlichtingen
Betreffende de functie: drs. M.
Pieterson, tst. 2634. Overige informa-
tie: W. Verhoef, tst. 2065.

Hoe te reageren
Uw schriftelijke sollicitatie kunt u,
voorzien van uw curriculum vitae,
voor 5 januari richten aan dr. A.
Klumper, hoofd Stafafdeling Perso-
neel en Organisatie, Bestuursgebouw
1.05, o.v.v. het vacaturenummer.

Algemeen
Bureau Studium Generale is een
zelfstandige eenheid binnen het
Studenten Service Centrum. Het
bureau heeft als taak de kijk van
studenten op het ingenieursvak te
verbreden door maatschappelijke
zaken onder hun aandacht te bren-
gen en hun belangstelling voor kunst
en cultuur te stimuleren. Het Bureau
Studium Generale organiseert in dat
kader samen met studenten en mede-
werkers een breed scala aan activitei-
ten, zoals lezingen, exposities, concer-
ten, interviews, theater- en
filmprogramma’s. Studium Generale

zoekt een student-assistent die mee-
werkt aan de programmering op het
raakvlak techniek/maatschappij.

Taken
Het mee-ontwikkelen van concepten
voor programma’s; het leggen van
contacten met sprekers en speciale
doelgroepen; de praktische organisa-
tie van programma’s; het verzorgen
van de publiciteit; de ontvangst van
sprekers en afhandeling van contac-
ten. Het is in principe mogelijk zelf
enkele programma’s te presenteren.

Aanstelling/salaris
Het assistentschap gaat in op 1 fe-

bruari 1998 voor een nader te bepa-
len periode. U wordt ingeschaald
conform de voor studentassistent
geldende richtlijnen.

Inlichtingen
Betreffende de functie: drs. M.
Pieterson, tst. 2634.

Hoe te reageren
Uw schriftelijke sollicitatie kunt u,
voorzien van cv, voor 5 januari rich-
ten aan drs. M. Pieterson, hoofd
Bureau Studium Generale, o.v.v.
het vacaturenummer.

Met ministerie van OC&W heeft
aan de universiteiten in het kader
van specifieke maatregelen voor
de komende jaren extra geld toe-
gewezen. Op voorstel van de CAO-
partijen hebben het College van
Bestuur en vakorganisaties in het
OPTUE afgesproken dit geld voor
1997 over alle personeelsleden
(m.u.v. studentassistenten en
onbezoldigden) te verdelen in de
vorm van een kerstgratificatie ter
hoogte van fl. 75,- netto. Deze grati-
ficatie zal in de maand december
worden uitbetaald. Vanaf 1998
zullen deze gelden via de premies-
paarregeling tot uitkering komen.
Oorspronkelijk was dit geld be-
doeld ter compensatie van de
extra kosten die de salaris-
maatregelen van 1 augustus 1997
voor de universiteiten met zich
meebrengen. Het betreft met

name de kosten van inkorting van
de tijd tussen het bereiken van het
maximumsalaris en het bereiken
van de zogenaamde eerste uitloop-
periodiek in de schalen 1 t/m 5.
Omdat het aantal medewerkers in
deze schalen bij de universiteiten
in het algemeen beperkt is, blijft
er na verrekening van de kosten
van de salarismaatregel met het
toegewezen bedrag, geld over.
Daarom moesten CAO-partijen
zoeken naar een andere aan-
wending van de middelen. De
afspraak die de VSNU met de bon-
den maakten is aldus door par-
tijen in het OPTUE overgenomen.

Het bureau van de SSE en SSHE is tussen kerst en
nieuwjaar gesloten. Dit betekent dat ook het
Kamerbureau en de Mensa, beide gevestigd in de
Bunker, van 25 december tot en met 4 januari niet
geopend zijn.

Carlson Wagonlit Travel heeft
onlangs aan haar klanten/reizigers
binnen de TUE een
enquêteformulier toegezonden in
het kader van een tevredenheids-
onderzoek. Inmiddels is een aan-
zienlijk aantal teruggezonden.
Teneinde een zo volledig mogelijk
inzicht te krijgen verzoekt Carlson
Wagonlit Travel als u een formu-
lier heeft ontvangen en dit nog
niet heeft geretourneerd, dat als-
nog te doen. Belangrijk is dat het
formulier volledig wordt ingevuld,
dat wil zeggen met vermelding
van naam en faculteit/bedrijf-
onderdeel. De uitkomst is een
belangrijke graadmeter voor zo-
wel de TUE als Carlson Wagonlit
Travel.

Enquête Carlson
Wagonlit Travel
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Hilde Blank en Karel van Dijk
werken respectievelijk als
moduleleider Stedenbouw en
hoofd van de afdeling Ruimtelijke
Ordening bij de Dienst Stads-
ontwikkeling (DSO) van de ge-
meente Eindhoven. De DSO onder-
houdt voornamelijk contact met
de faculteit Bouwkunde. Blank:
‘We maken op allerlei manieren
gebruik van elkaars kennis en
faciliteiten. Tot de jaren ’90 stond
de samenwerking op een laag
pitje, het was vooral afhankelijk
van toevallige contacten en per-
soonlijk initiatief.’ Dat veranderde
echter met de manifestatie ‘Stads-
beeld’ (1991), waarbij prof.dr.ir.
Gerard van Zeijl nauw betrokken
was. Deze manifestatie bestond uit
een tentoonstelling (‘Glanzende
scherven in een zee van groen’),
een symposium en het boek Ver-
kenningen in de ruimte.
Van Dijk: ‘Toen bleek dat er in
Eindhoven een groot draagvlak

was voor discussies over archi-
tectuur en stedenbouw van de
stad. Het resulteerde in het Qafé,
dat overgaat in het Architectuur
Centrum Eindhoven. Maar ook
studentenorganisaties als Cheops
en Via maken daar deel van uit en
hebben via de programmaraad
overleg met de gemeente, waaron-
der de DSO.’

HOV-lijn
Sindsdien loopt het contact syste-
matischer en is het geïntensi-
veerd. Zo lopen er nu twee projec-
ten bij Bouwkunde waar de DSO
bij betrokken is. Het ene project
gaat over voor- en naoorlogse wij-
ken en het andere over wat te doen
met kerken die dicht gegaan zijn,
of die met sluiting bedreigd wor-
den. Van Dijk, Blank en hun colle-
ga’s geven af en toe lezingen en
colleges bij Bouwkunde en ze
krijgen steeds meer stagiaires van
de TUE. De TUE en de DSO werk-
ten onder andere samen aan de
manifestatie ‘Opgroeistad’ (1996).
Een nieuw initiatief van de ge-
meente is het Jonge Architecten
Initiatief (JAI), een ontwerpwed-
strijd voor genomineerden van de
TUE voor de Archiprix. De winnaar
mag zijn ontwerp daadwerkelijk
realiseren, onder de hoede van een
bestaand architectenbureau, en
het eerste project van Wouter
Thijssen is inmiddels in aanbouw.
Verder maakt de DSO gebruik van
de studies van prof.dr. Harrie
Timmermans, hoogleraar steden-
bouwkundige planologie, die in
diverse Europese steden het open-
baar vervoer onder de loep nam.

Dat kwam de DSO goed uit in ver-
band met de HOV-lijn, het hoog-
waardig openbaar
vervoerssysteem dat tussen de
nieuwe wijk Meerhoven en het
centrum van Eindhoven moet
komen.
Maar de DSO zou wel meer willen.
Van Dijk: ‘We zouden graag inten-
siever bij projecten en presenta-
ties van afstudeerders betrokken
willen worden.’ Blank: ‘Voor ons
zijn hun ideeën, analyses en con-
cepten altijd interessant. Het is
jammer dat wij regelmatig ach-
teraf pas horen dat er een project
was, dat ons ook aangaat. Dan
zouden we de resultaten kunnen
gebruiken bij onze eigen ideeën-
vorming.’

Eiland
In de toekomst wil de DSO discus-
sies opzetten, waar ook projecten
of ontwerpen van studenten een
rol bij kunnen spelen. Blank: ‘Wij
beginnen in januari met een een-
voudige discussie op Internet en
hebben contact gelegd met
Calibre en Lava (het Laboratorium
voor Architectuur) om op termijn
de informatie uit te breiden met
3D-animaties.’ Toen de benoeming
van Riek Bakker, de nieuwe hoog-
leraar Stedenbouw, bekend werd,
nam de DSO snel contact op om
het overleg te openen voor samen-
werking. Pikant detail: Blank is
aan haar laatste weken bij de DSO
bezig en stapt in januari over
naar, jawel, het bureau van Bak-
ker.
Op bestuurlijk niveau is er gere-
geld overleg tussen het College
van Bestuur van de TUE, burge-
meester Rein Welschen en loco-
burgemeester Nico van der Spek,
die als wethouder onder meer
verantwoordelijk is voor ruimte-
lijke ordening en stadsvernieu-
wing. De gesprekken gaan over de
economische betekenis van de
TUE, het Masterplan en de positie
van de TUE in Eindhoven. De DSO
heeft over dat laatste nog wel wat
wensen. ‘We zouden graag willen
dat de TUE minder een eiland
was’, aldus Blank. ‘De universiteit
zou letterlijk meer zichtbaar moe-

ten zijn binnen de gemeente, om
daarmee Eindhoven als technolo-
giestad te profileren. Met name in
stedenbouwkundige zin lijkt de
TUE een afgesloten deel van de
buitenwereld. Cultuurcentrum
Scala is al een eerste goede stap.’
In dit oude klooster aan de Kanaal-
straat zijn nu de culturele studen-
tenver-enigingen van de TUE en de
School voor Drama gehuisvest.
Maar die laatste verhuist binnen
enkele jaren naar Tilburg, waar-
door er ruimte vrijkomt. Daarom
gaat de TUE samen met Fontys
Hogescholen, de gemeente en de
Stichting Studentenvoorzieningen
Eindhoven (SSE) kijken of de
studentenactiviteiten in Scala
uitgebouwd kunnen worden.

Masterplan
Ook is er op stedenbouwkundig
gebied regelmatig overleg over het
Masterplan van de TUE en het
Kennedy Business Centre. Dat
laatste voorziet in een aantal grote
kantoorgebouwen achter het sta-
tion en biedt extra mogelijkheden
om het TUE-terrein verder te ont-
sluiten en in te bedden in de
stedenbouwkundige structuur van
de stad. Het Masterplan voorziet in
extra aanvoerroutes bij de
Kennedylaan, een andere loop van
de Dommel en een nieuwe fiets-
route. Van Dijk: ‘We hebben nu de
mogelijkheid om de fysieke bar-
rières van het TUE-terrein weg te
nemen, waarmee de TUE echt
onderdeel van de stedelijke sa-
menleving wordt.’
Rector en CvB-lid prof.dr. Martin
Rem reageert hierop met te zeggen
dat het beleid van het CvB, waar-
onder de versnelde invoering van
het Masterplan, er al langer op
gericht is om de universiteit meer
in de stad te plaatsen, en dat dat
streven naadloos aansluit bij de
wens van de gemeente. Hij ver-
wijst ook nog naar het overleg dat
plaatsvindt met de Kamer van
Koophandel over een nieuw ge-
bouw bij het Limbopad en naar de
functie van het auditorium. Daar
maken volgens hem steeds meer
mensen en organisaties van buiten
de TUE gebruik van, zoals recente-

lijk nog het VNO, die daar hun
ledenvergadering hield.

Spannend
De DSO wil ook rond de tafel met
ir. Cees Rijnen, hoofd Vastgoed van
de TUE, over een speciale aankle-
ding van de centrale loper. Dat is
het centrale binnengebied dat van
de Dommel tot aan de faculteit
Technische Natuurkunde komt te
lopen. Van Dijk: ‘Wellicht kunnen
we iets speciaals ontwikkelen om
het extra spannend te maken. Dat
hebben we ook al gedaan met het
Lichtplein bij De Witte Dame en
de Rode Loper tussen het gemeen-
tehuis en het Van Abbemuseum.
We willen een aantal pleinen een
meer eigen gezicht geven dat
aansluit bij Eindhoven als techno-
logie- en lichtstad.’
Binnenkort overlegt Van Dijk met
het CvB over deelname van de TUE
aan het project ‘Eindhoven 2030’,
dat gaat over de toekomst van de
stad. Van Dijk: ‘We willen een
overleg opzetten tussen de kennis-
instellingen, het bedrijfsleven en
de overheid. En die nieuwe opzet
moet verder gaan dan alleen lek-
ker praten over en het genereren
van ideeën, zoals nu vaak het
geval is. Het moet concrete plan-
nen gaan opleveren.’
Wat vinden Blank en Van Dijk
overigens van het TUE-terrein?
Beiden: ‘Het is één van de mooiste
universiteitscomplexen van Ne-
derland, dat zeker in zijn hoofd-
vorm behouden moet blijven met
zijn stelsel van loopbruggen en
zijn functionele bebouwing. De
meeste universiteiten in Neder-
land verdwijnen naar de periferie
van de stad, voor Eindhoven is het
uniek dat de TUE in het centrum
blijft.’

De TUE moet meer zichtbaar worden in
Eindhoven

‘Eigenlijk doen we al veel meer met de TUE

dan we dachten’, concluderen ir. Hilde Blank

en ing. Karel van Dijk aan het eind van het

interview. Toch willen zij en de Dienst Stads-

ontwikkeling waar zij werkzaam zijn, een

nog inniger samenwerking met de Eindho-

vense universiteit. Hun wensen variëren van

discussies op Internet en projecten met de

faculteit Bouwkunde tot de TUE als kennisin-

stituut. Hun grootste wens: de universiteit

meer bij de stad betrekken, of ‘meer zicht-

baar maken in de stad’, zoals het zo mooi

klinkt in ambtelijk jargon.

DSM/CR

Hilde Blank en Karel van
Dijk, beiden werkzaam bij
de Dienst Stads-
ontwikkeling, vinden het
TUE-terrein één van de
mooiste universiteits-
complexen van Nederland.
Foto: Bram Saeys
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Querk: slopen of zinvol verbouwen
voor hergebruik?

In de rubriek ‘Wat schuift ‘t?’ doen Miguel Alvares en Rob Schram elke
week verslag van de bijbaantjes waarmee studerend Eindhoven het hoofd
financieel boven water tracht te houden.

bepaald image. Arthur: ‘Er komt
hier een ouder publiek dat op
zoek is naar kwaliteit en service.
Bij ons doen de klanten geen
impulsaankopen. Als verkoper
kan je wel een duwtje in de rug
geven. Over het algemeen gaan
mensen af op jouw oordeel. Ik laat
zien wat ik mooi vind zonder naar
de prijs te kijken. De klant kijkt
wel naar de prijs. Als mensen wild
zijn van een bepaald artikel doet
de prijs er niet toe. De aanschaf is
echter afhankelijk van veel facto-
ren. Meestal is het redelijk rustig
in de winkel en bezoeken zo’n
vijfentwintig klanten per dag de
zaak. Dan heb je veel tijd voor
persoonlijke aandacht. Helaas is
het soms een beetje mat, dan
komt er helemaal niemand, of zo
hooguit tien mensen, die dan ook
nog zonder iets te kopen weer
vertrekken. Sowieso is de drempel
best hoog, omdat onze artikelen
pittig geprijsd zijn.’
Niet al zijn ervaringen met klan-
ten zijn positief. ‘Soms komt het
voor dat klanten op je neerkijken.
Dat is vervelend, maar daar trek
ik me niets van aan. Ook gebeurt
het ook wel eens dat je anderhalf
uur met een klant bezig bent, en
dat deze uiteindelijk toch zegt dat
de geboden waar niet naar zijn
smaak is. Terwijl die mensen het
waarschijnlijk eigenlijk te duur
vinden. Er zijn echter maar wei-
nig mensen die dat toegeven.’

In hoeverre moet een verkoper
zich aan het imago van de win-
kel aanpassen? Arthur: ‘Je wordt
niet echt gekeurd op de stijl. Het
is van tevoren wel duidelijk of je
erin past of niet.’ Over de kle-
ding die hij moet verkopen is
Arthur wel tevreden. ‘De kleding
die ik verkoop vind ik heel
mooi, ik sta er zeker achter. Als
je niet achter je product staat
verkoop je volgens mij ook niet
goed. In principe moet je je wel
kleden naar aanleiding van wat
je verkoopt, dus draag ik vaak
Boss en Armani. Ik krijg wel
korting maar toch is het nog best
duur.’
Lang zal Arthur overigens niet
meer werken bij Le Mans, want
hij hoopt eind februari af te
studeren. ‘Ik vind het wel jam-
mer om weg te gaan, maar ik
heb zeven jaar gestudeerd en
dat heb ik niet gedaan om
daarna te gaan werken in een
winkel. Toch heb ik niet het
idee dat ik tijd verlies als ik aan
het werk ben. Het is voor mij
ontspanning, want je komt in
aanraking met mensen die een
hele andere instelling hebben.
Dan besef ik wel eens dat wat ik
doe op de TUE ook bijzonder is.’

sollicitatiebrief moest schrijven.
Dat heb ik gedaan en op die brief
ben ik aangenomen.’ Sindsdien
werkt hij op vrijdagavond en
zaterdagmiddag, en af en toe ook
door de week, in deze winkel.
Arthur is naar eigen zeggen best
bezig met mode. ‘Ik denk niet dat
ik echt modebewust ben, maar
meer op zoek naar zaken die af-
wijken van het gangbare. Neder-

land is een spijkerbroeken- en T-
shirtland. Iedereen loopt daarin,
zelfs in de winter. Dat gaat echt
helemaal nergens over! Ik weet
niet of het aan het studenten-
budget of aan de stad ligt. Mis-
schien is het bijvoorbeeld in Am-
sterdam wel anders door de
aanwezigheid daar van culturele
opleidingen.’
Een zaak als Le Mans heeft een

Anderhalf jaar geleden had
Arthur een goede zwarte broek
nodig. Hij liep herenmodezaak
Le Mans binnen en vond daar
een broek naar zijn keuze.
‘Toen ik die broek afrekende,
vroeg ik of ze misschien ie-
mand nodig hadden. Ze ant-
woordden dat ik daarvoor een

Kleren maken de man
Wat schuift 't ?

Foto: Bart van Overbeeke

Naam:
Arthur Claassens

Studeert:
Bouwkunde

Baan:
Kledingverkoper

Verdient:
fl. 17,50 per uur

Sandra Jansen, vierdejaars en
voorzitter van Via, de studie-
vereniging van Stedenbouw, liep
enkele maanden stage bij de
Dienst Stadsontwikkeling van de
gemeente Eindhoven. Jansen
maakte een analyse van de histori-
sche achtergrond, de stand van
zaken en de functies van kerken
in Eindhoven.
Jansen: ‘Eindhoven is heel snel
gegroeid van een dorp tot een stad
met bijna 200.000 inwoners. Dat
ging gepaard met nieuwe buurten
en parochies, en dus met nieuwe
kerken. De pleinen en kerken

Eindhovense wijk Stratum. Die
kerk is gebouwd in de jaren twin-
tig. Het project kent een steden-
bouwkundige opgave en een over
hergebruik. Rondkijken in Eind-
hoven en daarbuiten leert dat er
legio mogelijkheden voor her-
gebruik zijn: als tentoonstel-
lingsruimte, moskee, uitvaart-
centrum, evenementen- en
congrescentrum, schouwburg en
speelgoedpaleis. Die laatste is in
Eindhoven afgebroken omdat de
Hogeschool Eindhoven (Fontys)
daar wilde uitbreiden. Toen de

Wat moet je met kerken die gesloten zijn of zo

slecht lopen dat het financieel niet haalbaar is

om ze open te houden? ‘Slopen’ was tot voor

kort het motto in Eindhoven, met alle gevolgen

van dien voor de buurt en haar bewoners.

Daarvoor in de plaats kwamen tot nu toe kan-

toren of appartementencomplexen, die het

beeld van een plein grondig veranderden. Dit

trimester loopt er een project bij de faculteit

Bouwkunde om dit probleem anders aan te

pakken. Querk is één van de projecten waarin

gemeente, de faculteit Bouwkunde en het

Architectuur Centrum Eindhoven samenwerken.

vormden de kern van de buurt.
Maar haal je de kerk weg, dan
verkracht je het plein en de wijk.
Bovendien verdwijnt er een beeld-
bepalend element en wordt de
geschiedenis van een stad onzicht-
baar. Daarnaast zijn kerken archi-
tectonisch waardevolle gebouwen,
die tot de zichtlijnen behoren die
Eindhoven zijn identiteit geven
met zijn vele torens. En voor de
buurtbewoners hebben kerken
een grote emotionele waarde: ze
deden er hun communie, zijzelf of
hun kinderen zijn er getrouwd of
gedoopt.’
De meeste buurtbewoners zijn
uiterst sceptisch over de vervan-
gende nieuwbouw. Eindhoven

kent twee soorten: appartementen
en kantoren. Maar een paar mis-
sen per week geeft minder over-
last van auto’s dan kantoren of
flats dat doen, en vaak passen de
nieuwe gebouwen niet in de archi-
tectuur of stedenbouw van de
buurt. Kortom, het karakter van
het plein verandert en meestal
niet ten goede.

Hergebruik
Het project Querk concentreert
zich om de Don Boscokerk in de

studentenaantallen echter begon-
nen terug te lopen, zag men er van
af en resteerde een lege plek.
Aan het eind van het project wor-
den er drie studenten geselecteerd
die als een architectenbureau
gaan functioneren. In competitie
met twee of drie bestaande bu-
reaus gaan ze dan in een besloten
prijsvraag  wedijveren voor een
nieuwe functie voor de Don
Boscokerk. In oktober ’98 komt er
een tentoonstelling en een sympo-
sium over hergebruik, met alle
betrokkenen: de gemeente, de
TUE, de parochies, het wijk-
bestuur, het bisdom en de bewo-
ners.

De Don Boscokerk in
Eindhoven: unieke
architectuur.
Foto: Rob van Wendel
de Joode
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Jarenlang was Adriaan van
Mierlo, voormalig directeur be-
heer van de faculteit Scheikundige
Technologie, zelf klant bij de
verschillende dienstverlenende
organisaties binnen de TUE. Dat
betekende volgens hem veel zelf
shoppen en coördineren om din-
gen gedaan te krijgen. Van Mierlo:
‘Dat moet dus anders. De klant
moet zelf niet meer hoeven uit te
vissen hoe hij zijn zaken geregeld
moet krijgen. Iedereen binnen het
Facilitair Bedrijf moet bereid zijn
het verhaal van een klant aan te
horen en het daarna voor hem of
haar helemaal uit te zoeken. Onge-
acht of het nu je eigen werkzaam-
heden betreft of niet.’
Dat is volgens Van Mierlo namelijk
het kernpunt waar het bij het
Facilitair Bedrijf om draait. Alle
‘muurtjes’ tussen de vroeger auto-
noom opererende diensten dienen
geslecht te worden en klant-
vriendelijkheid behoort voorop te
staan. ‘Het woord ‘dienst’ verwijst
dan alleen nog maar naar de daad-
werkelijk taak die wij voor een
klant uitvoeren’, aldus Van Mierlo.

‘Een gemakzuchtige houding kun-
nen we ons daarbij echt niet meer
veroorloven, want meer dan de
helft van ons budget moet van die
klant afkomstig zijn.’

TNO Industrie
Natuurlijk is het onmogelijk om
verhoudingen en gedragingen die
jaren hebben bestaan binnen de
TUE, in enkele maanden volledig
te veranderen. Van Mierlo is zich
daar ook goed van bewust en
denkt dat het een paar jaar zal
kosten om het Facilitair Bedrijf als
één efficiënt draaiende organisa-
tie binnen de TUE neer te zetten.
Dat er in de tussentijd klanten
zullen zijn die hun heil buiten de
TUE gaan zoeken, vindt hij niet
zo’n probleem. ‘Je zal zien dat die
uiteindelijk toch weer zullen
terugkomen bij ons’, beweert Van
Mierlo stellig. ‘Die externe bedrij-
ven zullen er namelijk achter-
komen dat die opdrachtenstroom
niet structureel van aard is en dat
zal hun prijzen weer snel doen
stijgen. Daarbij kennen de werk-
nemers van het Facilitair Bedrijf
de klanten en de TUE gewoonweg
het beste. Onze houding naar die
interne klant toe moet echter
veranderen. De tijden dat de
dienstverlener de dienst uitmaak-
te omdat de klant toch nergens

anders naartoe kon, zijn voorgoed
voorbij.’
Overigens zullen in de toekomst
niet alleen de interne klanten van
groot belang zijn voor het
Facilitair Bedrijf, maar komen er
op het TUE-terrein ook diverse
externe klanten, waar men zijn
diensten aan kan bieden. Van
Mierlo hierover: ‘Bij TNO Industrie
bijvoorbeeld komen straks zo’n
vier- à vijfhonderd mensen wer-
ken. Als wij die op facilitair ge-
bied kunnen ondersteunen, levert
ons dat veel klandizie en extra
inkomsten. Het College van Be-
stuur rekent er ook op dat we die
externe klanten zullen vinden.
Houdt TNO die zaken echter bin-
nen eigen beheer, hebben we een
probleem.’ Volgens Van Mierlo
staat de externe marketing mo-
menteel nog in de kinderschoenen
en kan hij hierover dus nog geen

voorspellingen doen.
Van Mierlo ergert zich overigens
aan de gedachte die momenteel
binnen de TUE bestaat over het
Facilitair Bedrijf als de eerste
organisatie die eindelijk eens
cijfermatig afgerekend kan wor-
den. Volgens hem bestaat er nog
erg veel onduidelijkheid over het
punt van doorberekenen van de
dienstverlening en vindt hij dat
zijn club wat dit aangaat in het
diepe gegooid wordt. De klanten
van het Facilitair Bedrijf hebben
zijns inziens vaak ook te weinig
kijk op de kosten van iets. Dat zou
in de toekomst in ieder geval hele-
maal helder moeten worden voor
beide partijen. Volgens Van Mierlo
is dat dan in ieder geval één groot
pluspunt van de oprichting van
het Facilitair Bedrijf.
In zijn laatste nieuwsbrief van 1
december schrijft Van Mierlo dat
hij kansen en bedreigingen ziet
voor het Facilitair Bedrijf. Die
kansen liggen volgens hem voor
bijvoorbeeld de Bouw Technische
Dienst (BTD) bij de uitvoering van
het Masterplan, dat daarnaast nog
veel andere dienstverlenende
taken met zich mee zal brengen,
zoals onderhoud, catering en
schoonmaak. Van Mierlo stelt dan
ook de retorische vraag: ‘Wie zal
dat beter kunnen doen dan het
Facilitair Bedrijf?’ Ook voor een
onderdeel als de Gemeen-
schappelijk Technische Dienst
(GTD) ziet hij geen directe bedrei-
ging. Van Mierlo: ‘De GTD staat
zeer dicht bij al het onderzoek dat
aan deze universiteit wordt uitge-
voerd. Daarbij zijn de afgelopen
jaren veel ambitieuze hoogleraren
aangetreden, die dito plannen
hebben op onderzoeksgebied.’

Waar hij zich echter wel zorgen
over maakt, is het feit dat de ko-
mende jaren de faculteiten zullen
moeten bezuinigingen. Het is zeer
onzeker welke uitwerking dit zal
hebben op het Facilitair Bedrijf.
Als de opdrachten vanuit de facul-
teiten substantieel teruglopen, zal
aan een reorganisatie niet te ont-
komen zijn. Zo’n reorganisatie zal
Van Mierlo niet uit de weg gaan.
Hij is ervan overtuigd dat het
Facilitair Bedrijf best nog kan
afslanken, dat men efficiënter en
slimmer kan gaan werken en dat
ook de logistiek nog voor verbete-
ring vatbaar is. Taken waar geen
toekomst meer inzit, moet men
afbouwen.

Klachten
Van Mierlo is geen voorstander van
een strikte hiërarchie binnen zijn
organisatie. Wel moeten alle hoof-
den van de verschillende bedrijfs-
onderdelen goed met elkaar op
één lijn zitten en zullen er duide-
lijke afspraken komen over kwali-
teit, over de tijd die een taak in
beslag neemt en over het budget
dat daar voor staat.
Flexibeler werken zal in de toe-
komst ook meer aan de orde zijn
binnen het Facilitair Bedrijf. ‘Nie-
mand is meer zeker van zijn
stoel’, aldus Van Mierlo. ‘Iedereen
moet de bereidheid hebben om op
een andere plaats ingezet te kun-
nen worden, natuurlijk wel op het
juiste niveau. Daarbij hoeft ander
werk niet direct te betekenen
meer verdienen. De huidige
leeftijdsopbouw van het personeel
speelt ons wat dit aangaat in de
kaart. Aan de ene kant ouder per-
soneel met veel kennis van zaken,
die binnen enige tijd zullen stop-
pen met werken. Anderzijds heb-
ben we veel jonge werknemers,
die veel mogelijkheden bieden.’
Tot slot spreekt Van Mierlo zijn
tevredenheid uit over het
Klachtenbelangenpunt, dat dit
jaar ingesteld werd. Hier kunnen
klanten, leveranciers en medewer-
kers van het Facilitair Bedrijf
terecht met opmerkingen, sugges-
ties of klachten over producten,
diensten, medewerkers en de
organisatie. Van Mierlo: ‘Het
Klachtenbelangenpunt loopt als
een trein. Vroeger ging de betrok-
ken dienstverlener zelf achter een
klacht aan. Dat ontaardde dan al
snel in een welles-nietes-discussie.
Nu onderzoekt een tussenpersoon
de klacht, worden beide partijen
onafhankelijk van elkaar gehoord
en volgen er direct verbeter-acties.
Ook kijken we hoe het probleem
in eerste instantie kòn ontstaan.
Aan het begin van 1998 vindt een
bijeenkomst plaats waar iedere
medewerker van het Facilitair
Bedrijf de gelegenheid krijgt zijn
of haar hart te luchten, en klach-
ten, knelpunten of ideeën kan
aandragen. Maar Van Mierlo wijst
er op dat iedereen die met een
klacht komt, ook zelf heeft nage-
dacht over een oplossing. Want, zo
is de stelling van Van Mierlo, ie-
dereen mag zijn zegje doen, ‘maar
we moeten er wel met z’n allen de
schouders onder zetten.’

Directeur Facilitair Bedrijf ziet
kansen en bedreigingen

Het Facilitair Bedrijf moet van het College van Bestuur voor 1

februari 1998 een herziene begroting voorleggen, die afge-

stemd is met de faculteiten en andere afnemers van deze

dienstverlenende organisatie. Er moet op een begroting van

81 miljoen gulden anderhalf miljoen bezuinigd worden en

daar bovenop mag er twee procent minder uitgegeven worden

dan beoogd. Maar als het Facilitair Bedrijf met goede plannen

komt, wordt die laatste korting alsnog ongedaan gemaakt.

Adriaan van Mierlo, sinds 1 februari dit jaar directeur van het

Facilitair Bedrijf, is desondanks optimistisch gestemd over de

toekomstperspectieven voor zijn ‘club’.

Adriaan van Mierlo,
directeur Facilitair
Bedrijf: ‘Iedereen
binnen het Facilitair
Bedrijf moet bereid
zijn het verhaal van
een klant aan te horen
en het daarna voor
hem of haar helemaal
uit te zoeken.’
Foto: Bram Saeys

Het Facilitair Bedrijf
Het Facilitair Bedrijf omvat de volgende bedrijfsonderdelen: Gemeenschappelijke
Technische Dienst (GTD), Bouw Technische Dienst (BTD), Interne Dienst (ID), Admi-
nistratiekantoor (AK, inclusief Salarisadministratie), Commerciële Dienst (CMD, inclu-
sief Inkoop), Informatievoorziening (IV, inclusief Personeelsadministratie), Univer-
siteitsdrukkerij (UD) en Arbo & Milieu Service Organisatie (AMSO). Het Facilitair
Bedrijf werkt met een jaarbegroting van zo’n 80 miljoen gulden, waarvan men bijna 50
miljoen uitbesteedt aan bouwactiviteiten en aan zaken als catering en schoonmaak.
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(TM) 27 zetel 5
3. MEERBURG M E   (Martine)  (TM) 75 zetel 7
4. VIANEN A C G   (André)  (B) 52 zetel 9
5. KAMP J J   (Jochem)  (B) 24 res. 1
6. HOOF A M H P VAN  (Anne)  (TM) 15 res. 2
7. VLIET J C VAN DER  (Jeanine)  (B) 15 res. 3
8. OOSTERLAKEN E T   (Ilse)  (TM) 17 res. 4
9. BIEMOND P D   (Pieter)  (WSK/I) 52 res. 5
10. KLAVERSTIJN F M J O   (Floris)  (W) 13 res. 6
11. THEUNISSEN A A M  (Bart)  (B) 16 res. 7
12. BOS S M M H   (Stefan)  (B) 29 res. 8
13. SIEBELING T   (Tom)  (TM) 17 res. 9
14. HEIJDEN J M VAN DER  (Joost)  (B) 8 res. 10
15. BRAAT J W   (Jan Willem)  (TM) 16 res. 11
16. FRERKER M T H   (Mark)  (B) 2 res. 12
17. VERMEULEN C J P   (Jacco)  (TM) 4 res. 13
18. OOMEN M J J   (Marie-José)  (B) 12 res. 14
19. MOLTZER M J   (Meike)  (W) 12 res. 15
20. OLIJDAM M   (Marjon)  (B) 13 res. 16
21. DAEMEN L   (Loek)  (TM) 3 res. 17
22. LAMMERS S   (Saskia)  (TM) 12 res. 18
23. TREFFERS F P   (Fulco)  (B) 15 res. 19

Faculteitsraad
VERKIEZING VAN DE LEDEN VAN DE
GELEDING PERSONEEL EN STUDENTEN
VOOR DE FACULTEITSRADEN

Technologie Management

Personeel
Aantal beschikbare zetels: 5
Kiesdeler: 27.6
Lijst  1: Groepering ‘Personeel’
Totaal # stemmen: 41
Totaal # toegewezen zetels: 1
Halve geledingslijstkiesdeler: 20.5
1. VERZELLENBERG L N J  (Bèr)  (TM) 30 zetel 4

MONHEMIUS L  (Leo)  (TM) 11 res.

Lijst  3: Groepering ‘TM 1’
Totaal # stemmen: 97
Totaal # toegewezen zetels: 4
Halve geledingslijstkiesdeler: 12.13
1. EGMOND - DE WILDE DE LIGNY E L C

(Emilia)  (TM) 37 zetel 1
2. WILLEMS H H  (Huub)  (TM) 22 zetel 2
3. OERLEMANS L A G  (Leon)  (TM) 19 zetel 3
4. OOIJEN H P G VAN  (Hennie)  (TM) 16 zetel 5
5. LANGE C DE  (Kees)  (TM) 2 res. 1
6. MEEUS M T H  (Marius)  (TM) 1 res. 2

Studenten
Aantal beschikbare zetels: 5
Kiesdeler: 91
Lijst  2: Groepering ‘Bedrijfskunde’
Totaal # stemmen: 290
Totaal # toegewezen zetels: 3
Halve geledingslijstkiesdeler: 48.33
1. NEUREN D M VAN  (Don)  (TM) 65 zetel 1
2. BENJAMINSEN J C   (Juul)  (TM) 56 zetel 2
3. DINGJAN D W   (Daan)  (TM) 39 zetel 4
4. REUVERS N   (Niels)  (TM) 43 res. 1
5. HAANS M S W   (Marguérite)  (TM) 24 res. 2
6. MELENS M S   (Martijn)  (TM) 8 res. 3
7. NOUWEN C J A   (Carlijn)  (TM) 15 res. 4
8. TALENS M   (Mark)  (TM) 7 res. 5
9. BERNARDS M   (Marcel)  (TM) 9 res. 6
10. PIERIK P   (Paulien)  (TM) 24 res. 7

Lijst  4: Groepering ‘STUDENTEN TEMA’
Totaal # stemmen: 165
Totaal # toegewezen zetels: 2
Halve geledingslijstkiesdeler: 41.25
1. WILLEMS J   (Joost)  (TM) 79 zetel 3
2. STEENSMA S   (Sybren)  (TM) 36 zetel 5
3. SIEBELING T   (Tom)  (TM) 27 res. 1
4. OOSTERLAKEN E T   (Ilse)  (TM) 7 res. 2
5. MEERBURG M E   (Martine)  (TM) 9 res. 3
6. JANNINK R M E   (Ruben)  (TM) 7 res. 4

Universiteitsraad
VERKIEZING VAN DE LEDEN VAN DE
GELEDING PERSONEEL VOOR DE U-RAAD

Aantal beschikbare zetels: 9
Kiesdeler: 99.88

Lijst  3: Groepering  ‘Groep één’
Totaal # stemmen: 260
Totaal # toegewezen zetels: 3
Halve geledingslijstkiesdeler: 43.33
1. WAAL P L H DE (Piet) (W) 113 zetel 5

MEIJER J  (Jan)  (TM) 24 res.
3. COENEN P J E M  (Jos)  (BIB) 58 zetel 9
4. VERMEULEN - ADOLFS A E G

(Anneliese)  (BUR) 65 zetel 7

Lijst  1: Groepering  ‘P-UR’
Totaal # stemmen: 639
Totaal # toegewezen zetels: 6
Halve geledingslijstkiesdeler: 53.25
1. BEIJERINCK H C W  (Herman)  (N) 123 zetel 2
2. NANINCK C F P  (Cor)  (B) 90 zetel 4
3. YPMA S H  (Sjoerd)  (E) 58 zetel 8
4. KEIZER J A  (Jimme)  (TM) 111 zetel 3
5. ROY B H VAN  (Ben)  (E) 59 zetel 6
6. KOPINGA K  (Klaas)  (N) 153 zetel 1
7. SNELLEN D M E G W  (Daniëlle)  (B) 45 res.

VERKIEZING VAN DE LEDEN VAN DE
GELEDING STUDENTEN VOOR DE U-SRAAD

Aantal beschikbare zetels: 9
Kiesdeler: 155.5

Lijst  3: Groepering ‘Groep één’
Totaal # stemmen: 780
Totaal # toegewezen zetels: 5
Halve geledingslijstkiesdeler: 78
1. HAMELINCK C N   (Carlo)  (T) 145 zetel 1
2. WEIJERS J C J   (Jaap)  (TM) 54 zetel 4
3. LIER C J G E VAN  (Kees-Jan)  (B) 29 zetel 6

EIJK W A VAN  (Wim)  (TM) 43 zetel 8
BIE J V M DE  (Vincent)  (TM) 26 res. 1
WETZELS R J L   (Rik)  (E) 58 res. 2
DUN M VAN  (Moniek)  (B) 38 res. 3
VIJVER Y J G VAN DE  (Yuri)  (N) 21 res. 4

9. LAARHOVEN A M C VAN  (Annemarie)
(W) 43 res. 5

10. PIERIK P   (Paulien)  (TM) 78 zetel 2
11. EKRIS D J VAN  (Jaap)  (WSK/I) 10 res. 6
12. TUIJL S VAN  (Sjoerd)  (W) 10 res. 7
13. PRAET M L E   (Marnix)  (B) 10 res. 8
14. MäKEL D   (Diana)  (N) 20 res. 9
15. VENSELAAR M   (Marije)  (B) 9 res. 10
16. SCHEPPINK B   (Barbara)  (W) 52 res. 11
17. WOUDENBERG W F VAN  (Wilfred)

(B) 10 res. 12
18. REJHONS W N A   (Pim)  (W) 16 res. 13
19 BEEK X VAN  (Xander)  (W) 27 res. 14
20. VERBEEK T R   (Thijs)  (E) 18 res. 15
21. COLDITZ H J O   (Harald)  (N) 10 res. 16
22. BEEK M VAN  (Maarten)  (T) 13 res. 17
23. SPLINTER M C   (Marcel)  (TM) 13 res. 18
24. WIJK H A VAN  (Harro)  (TM) 2 res. 19
25. OVING F R   (Francine)  (B) 24 res. 20

Lijst  2: Groepering  ‘PF’
Totaal # stemmen: 620
Totaal # toegewezen zetels: 4
Halve geledingslijstkiesdeler: 77.5
1. IVKOVIC I   (Ivana)  (N) 171 zetel 3
2. KURZ-POHLMANN F W   (Frank)

Wiskunde en Informatica

Personeel
Aantal beschikbare zetels: 5
Kiesdeler: 18.2
Lijst  2: Groepering ‘Personeel Wiskunde en
Informatica’
Totaal # stemmen: 57
Totaal # toegewezen zetels: 3
Halve geledingslijstkiesdeler: 9.5
1. BRA P M E DE  (Paul)  (WSK/I) 14 zetel 1
2. KAASSCHIETER E F  (Rik)  (WSK/I) 10 zetel 4
3. OVERSTEEGEN A M H G  (Anne-Meta)

(WSK/I) 14 zetel 2
4. ELST A F M TER  (Tom)  (WSK/I) 6 res. 1
5. HOOGERWOORD R R  (Rob)  (WSK/I) 4 res. 2
6. HURKENS C A J  (Cor)  (WSK/I) 9 res. 3

Lijst  1: Groepering ‘Promovendi+’
Totaal # stemmen: 34
Totaal # toegewezen zetels: 2
Halve geledingslijstkiesdeler: 8.5
1. BLOO C J  (Roel)  (WSK/I) 18 zetel 3

BASTEN A A  (Twan)  (WSK/I) 3 zetel 5
3. WILLEMEN R J  (Roy)  (WSK/I) 6 res. 1
4. VISSCHERS J W C H  (Jeremy)  (WSK/I) 7 res. 2

Studenten
Lijst  3: Groepering ‘StudentenRaad/GEWIS’
Totaal # stemmen: 91
Totaal # toegewezen zetels: 5
Halve geledingslijstkiesdeler: 9.1

VRIJLAND J J   (Jacco)  (WSK/I) 22 zetel 1
AARTS B J A   (Bianca)  (WSK/I) 19 zetel 2

3. HESSELLE H M P DE  (Huub)  (WSK/I) 4 zetel 4
VERLEG A J   (André)  (WSK/I) 7 zetel 5
HOUBEN S H M J   (Stephan)  (WSK/I) 8 res. 1
TEEUWEN G J A   (Geert)  (WSK/I) 18 zetel 3
HECK P M   (Petra)  (WSK/I) 4 res. 2
PELT M VAN  (Merijn)  (WSK/I) 4 res. 3
SLEGERS W L S   (Wouter)  (WSK/I) 3 res. 4

10. STAM M   (Martijn)  (WSK/I) 2 res. 5

Technische Natuurkunde

Personeel
Lijst  2: Groepering ‘ Lijst N’
Totaal # stemmen: 125
Totaal # toegewezen zetels: 5
Halve geledingslijstkiesdeler: 12.5
1. DONGEN M E H VAN  (Rini)  (N) 20 zetel 1
2. KROESEN G M W  (Gerrit)  (N) 19 zetel 2
3. BRONGERSMA H H  (Hidde)  (N) 12 res. 1
4. IJZENDOORN L J VAN  (Leo)  (N) 16 zetel 4
5. NIJMWEEGEN F C VAN  (Fred)  (N) 15 zetel 5
6. QUEENS M P A  (Rinus)  (N) 9 res. 2
7. LEEUWEN K A H VAN  (Ton)  (N) 17 zetel 3
8. TRINES G R M  (Gerard)  (N) 3 res. 3
9. KAMP L P J  (Leon)  (N) 7 res. 4
10. COPRAIJ C A  (Cees)  (N) 7 res. 5

Studenten
Lijst  1: Groepering ‘ Studenten N’
Totaal # stemmen: 159
Totaal # toegewezen zetels: 5
Halve geledingslijstkiesdeler: 15.9
1.  AARTS I M P   (Igor)  (N) 55 zetel 1
2.  WILLEMS D W J   (Daniël)  (N) 17 zetel 3
3.  JONG J D DE  (Jelle)  (N) 16 zetel 4
4.  GELISSEN R A W   (Ruud)  (N) 16 zetel 5
5.  TIMMERMANS G J W   (Gunnar)  (N) 33 zetel 2
6.  SNEL J K   (Joost)  (N) 10 res. 1
7.  CUSTERS B H M  (Bart)  (N) 12 res. 2

Werktuigbouwkunde

Personeel
Aantal beschikbare zetels: 5
Groepering ‘WTB’
1. BEEK M C VAN  (Marco)  (W)
2.  LANGE H C DE  (Rick)  (W)
3.  RAAYMAKERS A A  (Ad)  (W)
4.  LIEMPD G G VAN  (Gijs)  (W)
5.  GARTZ J W G  (Ger)  (W)

Het Centraal Stembureau stelt vast dat er niet meer kandidaten
zijn gesteld dan er zetels te vervullen zijn. Overeenkomstig
artikel 9.31 lid 6 juncto artikel 9.37 lid 3 van de WHW, is
derhalve geen verkiezing gehouden en zijn de desbetreffende
kandidaten gekozen verklaard.

Studenten
Lijst  1: Groepering ‘Studenten W  WMT en
BMT’
Totaal # stemmen: 202
Totaal # toegewezen zetels: 5
Halve geledingslijstkiesdeler: 20.2
1.  ROSING P  (Philip)  (W) 78 zetel 1
2.  HENDRIKS S G M   (Stef)  (W) 33 zetel 3
3.  SCHOLTES P W   (Paul)  (W) 24 zetel 4

4.  HEPP M E I   (Marlène)  (W) 34 zetel 2
5.  NOOIJ M DE  (Margriet)  (W) 7 zetel 5
6.  SCHUURMAN J A M   (Judith)  (W) 15 res. 1
7.  ELZAS A   (Astrid)  (W) 8 res. 2
8.  SCHIJVENAARS L A  (Robert)  (W) 1 res. 3
9.  STEENBAKKERS R J A   (Rudi)  (W) 2 res. 4

Elektrotechniek

Personeel
Aantal beschikbare zetels: 5
Kiesdeler: 18.4
Lijst  1: Groepering ‘OBP’
Totaal # stemmen: 55
Totaal # toegewezen zetels: 3
Halve geledingslijstkiesdeler: 9.16
1.  OSSEVOORT H J M  (E) 23 zetel 1
2.  VOSSEN J W G L  (Hans)  (E) 18 zetel 3
3.  ZORGE R A  (E) 3 res.
4.  KOOPMANS H O  (Oege)  (E) 11 zetel 5

Lijst  2: Groepering ‘WP’
Totaal # stemmen: 37
Totaal # toegewezen zetels: 2
Halve geledingslijstkiesdeler: 9.25
1.  BOSCH P P J VAN DEN  (E) 9 zetel 4
2.  BERKELAAR M R C M  (E) 9 reserve
3.  WILLEMS F M J  (E) 19 zetel 2

Studenten
Aantal beschikbare zetels: 5
Groepering ‘Beter Elektrotechniek’
1.  CHIN KWIE JOE V L W   (Vincent)  (E)
2.  MAESSEN F A M   (Francien)  (E)
3.  CRIJNS J J J   (Hans)  (E)
4.  BUUL M L P J VAN  (Martijn)  (E)
5.  LIU C H   (Chris)  (E)

Het Centraal Stembureau stelt vast dat er niet meer kandidaten zijn
gesteld dan er zetels te vervullen zijn. Overeenkomstig artikel 9.31
lid 6 juncto artikel 9.37 lid 3 van de WHW, is derhalve geen
verkiezing gehouden en zijn de desbetreffende kandidaten gekozen
verklaard.

Scheikundige Technologie

Personeel
Lijst  1: Groepering ‘Ons Aller Belang’
Totaal # stemmen: 98
Totaal # toegewezen zetels: 5
Halve geledingslijstkiesdeler: 9.8
1. JANSSEN L J J  (Jos)  (T) 21 zetel 2

DIEMEN A J G VAN  (Wies)  (T) 19 zetel 3
3. OBERNDORFF P J T L  (Pascal)  (T) 12 zetel 5
4. WIJERS J G  (Johan)  (T) 24 zetel 1
5. STARING A J P M  (Ton)  (T) 7 res.

OKKERSE W J H  (Willem-Jan)  (T) 15 zetel 4

Studenten
Lijst  2: Groepering ‘JAPIE’
Totaal # stemmen: 162
Totaal # toegewezen zetels: 5
Halve geledingslijstkiesdeler: 16.2
1. ASSELDONK D T A VAN  (Dirk)  (T) 45 zetel 1
2. DUREN R VAN  (Ruben)  (T) 38 zetel 2
3. DONKERS E H D   (Ellen)  (T) 24 zetel 3
4. CUIJPERS J   (Juul)  (T) 21 zetel 4
5. KNIBBELER R J J   (Ralf)  (T) 14 zetel 5
6. DIJK A J M VAN  (Joep)  (T) 6 res. 1
7. BROEREN M A C   (Maarten)  (T) 7 res. 2

Bouwkunde

Personeel
Aantal beschikbare zetels: 5
Kiesdeler: 20
Lijst  1: Groepering ‘ Bouwkunde’
Totaal # stemmen: 87
Totaal # toegewezen zetels: 4
Halve geledingslijstkiesdeler: 10.87
1. WOLFS B G  (Bart)  (B) 15 zetel 1
2. DIJKSTRA J  (Jan)  (B) 4 zetel 4
3. SCHAEFER W F  (Wim)  (B) 5 res. 1
4. WAERDEN P J H J VAN DER  (Peter) (B) 4 res. 2
5. HOFMAN H  (Hans)  (B) 8 res. 3
6. WENDEL DE JOODE R G VAN  (Rob)  (B) 7 res. 4
7. BORGERS A W J  (Aloys)  (B) 9 res. 5
8. VERDONK J J M  (Jos)  (B) 7 res. 6
9. MOONEN S P G  (Faas)  (B) 15 zetel 2
10. CEELEN M A C M  (Martin)  (B) 13 zetel 3

Lijst  3: Groepering ‘Lijst Bouwkunde
Promovendi’
Totaal # stemmen: 13
Totaal # toegewezen zetels: 1
Halve geledingslijstkiesdeler: 6.5
1. SNELLEN D M E G W  (Daniëlle)  (B) 11 zetel 5
2. KLABBERS M D  (Martijn)  (B) 0 res. 1
3. BEETSTRA F F  (Ferdinand)  (B) 2 res. 2

Halve geledingslijstkiesdeler: 24.9
1. BOS S M M H   (Stefan)  (B) 99 zetel 1
2. VROLINGS E D C O   (Elmira)  (B) 43 zetel 2
3. WITTEVEEN H L   (Hilco)  (B) 9 zetel 4
4. KAMP J J   (Jochem)  (B) 30 zetel 3
5. VLIET J C VAN DER  (Jeanine)  (B) 20 zetel 5
6. JANSEN L F   (Lars)  (B) 9 res. 1
7. DOUSMA G   (Gosse)  (B) 24 res. 2

SCHRAM R J M M   (Rob)  (B) 15 res. 3

Medezeggenschapsraad

Instituut voor Perceptie Onderzoek
Aantal beschikbare zetels: 5
Groepering --
1. KLABBERS E A M  (Esther)  (IPO)
2. PIJPER J R DE  (Jan Roelof)  (IPO)
3. THEUNE M  (Mariet)  (IPO)
4. VOGTEN L L M  (Leo)  (IPO)

IJSSELSTEIJN W A  (Wijnand)  (IPO)

Het Centraal Stembureau stelt vast dat er niet meer kandidaten
zijn gesteld dan er zetels te vervullen zijn. Overeenkomstig arti-
kel 9.31 lid 6 juncto artikel 9.37 lid 3 van de WHW, is derhalve
geen verkiezing gehouden en zijn de desbetreffende kandidaten
gekozen verklaard.

Dienstraden
Overige Centrale Diensten/Stan
Akkermans Instituut
Aantal beschikbare zetels: 7
Kiesdeler: 11.3
Lijst  2: ‘Waterham’
1.  WATERHAM R P  (Ronald)  (SPB) 11 zetel 7

Lijst  1: ‘HDMIS en HHAHW’
1. STORM E  (Edo)  (STU) 6 zetel 4
2. JACOBS - SMEDINGA K  (Klara)  (SAI) 6 zetel 6
3. KAMP A.H.  (Annemiek)  (OSC) 8 zetel 2
4. NIEUWENHUIJZEN - ADRIAANS M T VAN

DE (Maria)  (STU) 8 zetel 3
5. HAAS A M DE  (Ton)  (SFA) 16 zetel 1
6. STRAUSS - VAN ZANDVOORT J M P

(Hanny)  (SFA) 6 res. 1
7. LANGE E J DE  (Erik)  (SFA) 6 res. 2

Lijst  3: ‘Santucci - Van den Berg’
SANTUCCI - VAN DEN BERG I W
(Ingrid) (SAZ) 12 zetel 5

Facilitair Bedrijf
Aantal beschikbare zetels: 7
Kiesdeler: 13.8
Lijst  1: ‘FB “een”’
1. VERHEIJEN H A M  (Bert)  (FB) 1 res. 1
2. VIVEEN B  (Bas)  (FB) 21 zetel 1
3. OTTER J A B M DEN  (Jan)  (FB) 9 zetel 6
4. COCQ H J M DE  (Harrie)  (FB) 11 zetel 5
5. SANDERS J M L G  (Hanneke)  (FB) 16 zetel 2

FRANSSEN J H A  (Johan)  (FB) 13 zetel 3
LAAT H J M DE  (Harrie)  (FB) 12 zetel 4

8. LOO T J VAN DE  (Theo)  (FB) 8 zetel 7
9. SCHONENBURG D A H  (Dennis)  (FB) 6 res. 2

Rekencentrum/Bibliotheek
Aantal beschikbare zetels: 7
Kiesdeler: 9.3
Lijst  1: ‘Van den Bosch’
1. BOSCH J C F VAN DEN  (Jan)  (RC) 8 zetel 4
2. OSINSKI L  (Leon)  (BIB) 7 zetel 5
3. KERKHOFS P A J  (Peter)  (RC) 6 zetel 6
4. OORSCHOT C M A VAN  (Christon)  (BIB) 3 zetel 7
5. HOOF W A G M VAN  (Willy)  (RC) 0 res. 1
6. JACOBS E J M  (Annelies)  (BIB) 4 res. 2

HERMENS W W A  (Walter)  (RC) 16 zetel 1
8. COENEN P J E M  (Jos)  (BIB) 9 zetel 3
9. TAK C M J L  (Carola)  (BIB) 12 zetel 2

De zittingstermijn van de leden van de geleding personeel van de
U-raad en de faculteitsraden, de medezeggenschapsraad IPO en de
dienstraden is 2 jaar. De zittingstermijn van de leden van de
geleding studenten van de U-raad en de faculteitsraden is 1 jaar.
De zittingstermijn vangt aan op 1 januari 1998.

Het desbetreffende procesverbaal van
de openbare zitting van het centraal
stembureau op 11 december 1997 ligt
van vrijdag 12 t/m donderdag 18
december 1997 ter inzage bij het
Centraal Stembureau.
Tijdens de hiervoor genoemde ter-
mijn kan bezwaar worden gemaakt
bij het College van Bestuur.
De uitslag van de verkiezingen is ook
te vinden op TUECIS: http://
www.tue.nl/actueel/verkiezin-
gen1997/

Het Centraal Stembureau is gevestigd
in het Bestuursgebouw, kamer 3.03,
tel. 2133.

Verkiezingen TUE 1997

Gogo Tours

Euro Holydays

Studenten
Lijst  2: Groepering --
Totaal # stemmen: 249
Totaal # toegewezen zetels: 5
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D étech engineering BV

ALLE FACULTEITEN
Wijziging collegerooster / winter
T5 1.2 do nm 2Y432 - vanaf 8/1 STO+STW 191; wordt AUD 1+13 (29/1, AUD 5)

Certificaat Technisch Management
De vakken Productie- en Voorraadbeheersing voor niet-BDK en Praktijkopdracht
CTM zijn goedgekeurd door de faculteitsraad van Technologie Management en
daarmee nu officieel. Productiebeheersing (1C110) valt geheel uit het programma.

Cursus Studievaardigheden
Op enkele faculteiten starten nieuwe cursussen Studievaardigheden.
Onderwerpen: planning en tijdsbesteding; op een efficiënte manier theorie bestude-
ren en colleges volgen; tentamenplanning en je zelfstudietijd organiseren. Meer info
is te verkrijgen bij de studieadviseur van de betreffende faculteit, of bij Bureau
Studentenpsychologen, HG 0.08, tst. 2565.

- E: Informatiebijeenkomst op woensdag 7 januari, 11.45 uur. Lokatie wordt be-
kendgemaakt tijdens het faculteitspracticum van 5 en 6 januari.

- T: Informatiebijeenkomst op dinsdag 13 januari, 12.45 uur, STW 1.91.
- N: Informatiebijeenkomst op maandag 5 januari, 12.30 uur, CYC 1.06.
- BDK: Informatiebijeenkomst op donderdag 8 januari, 10.30 uur, HG 0.15.
- W & BMT: Start in de eerste collegeweek van januari.

IPO-colloquium
- drs. Ruud Jansen (‘The information-processing approach to image quality’) vrij-

dag 9 januari, 11.00 uur, IPO colloquiumzaal.

BOUWKUNDE
Practicum Bouwtechniek (7S013)
Degenen die dit nog moeten inhalen, kunnen zich vóór woensdag 24 december nog
opgeven via de intekenlijst bij Buro Onderwijs. Info: Guus Theuws, W-hal 1.18, tst.
3607/3981.

Praktische Verlichtingskunde (7S570)
De workshops vinden plaats in: Centennial Room, Lighting Application Center,
Mathildelaan 1 (tegenover politiebureau), telkens op donderdag van 13.30-17.00
uur.

- 8 januari: verlichtingsmiddelen + basic show lighting
- 15 januari: kantoorverlichting
- 22 januari: conferentiekamerverlichting
- 29 januari: hotel/huisverlichting
- 5 februari: decoratieve floodlighting

Presentatie Ingenieurspraktijk
- Dick Saarloos (‘Voetbalstadions - Van monofunctionele gebouwen naar multi-

functionele omgevingen’) dinsdag 6 januari, 16.00 uur, HG 5.71.
Voor studenten die de vijfjarige opleiding volgen is het bijwonen van deze presenta-
tie verplicht.

Torenbouwwedstrijd
Foto’s hiervan zijn te bekijken, te bestellen en af te halen bij ir. M. Vissers, HG 10.62.

TECHNISCHE NATUURKUNDE
ALV Van der Waals
Van der Waals houdt dinsdag 6 januari om 14.00 uur in de Salon haar ALV. On-
derwerpen: kwartaaloverzicht, sponsoroverzicht, bestedingen, evaluatie commissies.

TECHNOLOGIE MANAGEMENT
TECHNISCHE BEDRIJFSKUNDE
Operationele Research (1F030)
In tegenstelling tot eerdere berichten, is de indeling van de instructies als volgt:

- Groep R t/m Z: maandag 5 januari, 9 februari en 16 februari in PAV P2.
- Groep A t/m H: dinsdag 6 januari, 10 februari en 17 februari in AUD 9.
- Groep I t/m Q: vrijdag 9 januari, 13 februari en 20 februari in AUD 11.

De toets van maandag 12 januari zal plaatsvinden in zalen AUD 1, 5 en 8.

Simulatie-Opdracht (1B033)
In tegenstelling tot wat op het instructierooster staat vermeld, vinden alle middag
instructies plaats in de P-kabinetten 16 t/m 25 (rechts naast de bibliotheek TM).

Studentassistenten gezocht
Voor instructiebegeleiding Modelbouw (1C190) van 15 maart t/m 15 juni 1998.
Reactie, met motivatie, voor 15 januari inleveren bij het secretariaat LBS, PAV F16.

TECHNIEK EN MAATSCHAPPIJ
ITOK-tussencolloquium

- Sander Knirim/Michel Krott/Esther de Vreede, woensdag 14 januari (ipv 7
januari), 13.30 uur, TEMA 0.16.

Verdere data: elke eerste woensdag van de maand.
ITOK-studenten mogen pas een tussencolloquium houden als ze minimaal drie sessies
bijgewoond hebben. Aanmelding bij Ine Vervest, secretariaat ITOK, DG 1.03,
tst. 2246.

Afstudeervoordracht
- Daan Kers (‘Industrialisatie en elektriciteit in een chaotisch ontwikkelende stads-

wijk; onderzoek en ontwerp van een elektriciteitsnet in Dar es Salaam, Tanzania’)
vrijdag 19 december, 14.00 uur, TEMA 0.14.

WERKTUIGBOUWKUNDE
Afstudeercolloquia

- M.J. Kok (‘Shearing interferometrie kalibratie en herontwerp’) vrijdag 19 decem-
ber, 9.00 uur, WH 0.05.

- J.P.C.A. Diepstraten (‘Capaciteitsanalyse en besturingsontwerp kelderblok 2
Heineken Den Bosch’) vrijdag 19 december, 11.30 uur, WH 4.14.

- K.P. van Gend (‘Modelling and control of continuously adjustable shock
absorbers for the imitation of passive dampers’) vrijdag 19 december, 14.00 uur,
WH 0.05.

- A.P.F.A.M. Goossens/D.T.G. Broens (‘Het Stelenproject - Conceptontwikkeling
van een productielijn voor het richten van tabaksbladeren gebaseerd op het
rotatieveldprincipe’) dinsdag 6 januari, 13.30 uur, WH 1.15.

Roosterwijzigingen
- Lineaire algebra (2Y650): het college van woensdag 4 februari vervalt ivm excur-

sie en wordt ingehaald op donderdag 5 februari, 3e en 4e uur, CZ WH.
- Toepassing EEM bij warmte- en stromingsproblemen (4P630): practicum vrijdag 6

februari in WH en RC 21; vrijdag 20 februari in WH en RC 9.
- Fysische meetmethoden (4P580): schriftelijk tentamen op 16 maart van

9.00 tot 12.00 uur.

Pharma Bio-Research
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Projekt Media

Donderdag 1 januari
Nieuwjaarsfeest; va. 00.30
uur. (*)

Zondag 4 januari
Bovenbarfilm: ‘Con Air’ over een
vliegtuig, een stel criminelen en
Nicolas Cage; 20.30 uur. (*)

Donderdag 8 januari
Opening van SG/Cult, de
nieuwe donderdagse cultuur-
avond met de house-film
‘Naar de klote!’ van Ian Kerk-
hof; blauwe zaal, 20.00 uur.

Van 22.15 tot 23.30 uur
jazzdance, funk & hip hop
van Raise the Roof; hal audi-
torium. (*)

Donderdag 18 december
Nieuwe films Plaza: het
wrange Duitse leven van een
muurbloempje in
‘Engelchen’, en twee Neder-
landse premières: ‘Y aura-t-il
de la neige à noël?’ en ‘Jen-
seits der Stille’, over een
meisje met dove ouders. Rem-
brandt: ‘Spiceworld’ van de

gelijknamige meiskes.

De Vliegende Panters spelen hun
cabaretprogramma ‘Sex’; ook mor-
gen in de Stadsschouwburg, 20.30
uur.

Concert van Claw Boys Claw; Effen-
aar, va. 20.30 uur.

Stand-up Music olv Ad van Meurs en
Menno Romers; Grand Café Berlage,
23.30 uur. (*)

Vrijdag 19 december
‘Memoires uit de rijpingsjaren’, mo-
noloog over de schrijver Gombrowicz
van Waas Gramser in de serie De
Nieuw Makers; Plaza, 20.30 uur.

Optreden van Marieke Coumans
(zang, piano) en Annemarijn de Wit
(dwarsfluit) bij Kraaij & Balder
(Strijpsestraat); va. 21.30 uur. (*)

Zaterdag 20 december
Concert Van Dik Hout; Muziek-
centrum, 20.15 uur.

Zondag 21 december
Geloof, troost en biefstuk: interview
met Bart en Mothy van Thunder
road-house, muziek van de zingende
chauffeur, sketches en video’s bij
Kraaij & Balder; va. 15.30 uur. (*)

‘Sterren om de hoek’, bandjes en pop-
aanverwanten; Muziekcentrum,
16.00 uur. (*)

Concert van Fairlanes, Eindhovense
Blues; café Wilhelmina; 16.00 uur.

I wish I was a fish speelt in Kaffee de
Groot eigen nummers en van de
Beatles en Byrds; va. 17.00 uur. (*)

Maandag 22 december
Speciale pianosolo met de blues als
basis door Marcel Worms; Jazzcafé
Wilhelmina, va. 21.30 uur.

Dinsdag 23 december
Dance- en soulcovers van X.Q.’s ME;
De Vooruitgang, 22.00 uur. (*)

Woensdag 24 december
‘Het hart bonkt’, optreden van Leoni
Jansen eva; Muziekcentrum, va.
12.00 uur.

Donderdag 25 december
Stand-up Music olv Ad van Meurs en
Menno Romers; Grand Café Berlage,
23.30 uur. (*)

Vrijdag 26 december
Begin van het Plaza Futura Film-
festival met onder meer ‘Shine’ van
Scott Hicks; ‘Looking for Richard’
van en met Al Pacino; sneakpreview 1
en Tim Burton’s ‘Mars attacks!’.

Turkse muziek van Dylan in Kaffee
de Groot; va. 17.00 uur. (*)

Eindhovens Spacerock-concert met 7
Zuma 7, Candybar Planet, 35007 en
powertrio New Creatures; Effenaar,
va. 20.30 uur.

Zaterdag 27 december
Plaza Futura Filmfestival: ‘Secrets
and lies’ van Mike Leigh; ‘Big night’
over twee broers in een slecht lopend
restaurant; sneakpreview 2 en
‘Hellraiser IV: Bloodline’.

Nachtclub De Fabriek (Baarsstraat):
roulette, muziek, film, video,

performances en cocktailbar; va.
24.00 uur.

Zondag 28 december
CRM, discussieprogramma met
Gerard van Maasakkers; Grand Café
Berlage, 12.30 uur.(*)

Concert van pretmuzikant Mark
Foggo en de Skaters; café Wilhel-
mina, 16.00 uur.

Fred Piek en Walter Kuipers van
Nederlands voormalige topband
Fungus, nu met viool, gitaar en ac-
cordeon; Kaffee de Groot, va. 17.00
uur. (*)

Concert met ska-feestbands Jammah
Tammah, Let’s Quit en Hepcat; Effen-
aar va. 20.30 uur.

Michelle Willson Duo, nieuwe ster
aan bluesfirmament, swing en jump
blues classics uit jaren ’40 en ’50;
Grand Café Berlage, 21.00 uur. (*)

Dinsdag 30 december
Plaza Futura Filmfestival: romanti-
sche ‘The garden’ van Martin Sulek;
‘Kolya’ over een Tsjechische muzi-
kant die met een Russisch jongetje
wordt opgescheept; Oscarwinnaar
‘The English Patient’; Japanse jeugd-
herinneringen in ‘Village of Dreams’;
het Parijse leven in ‘Chacun cherche
son chat’; sneakpreview 3; in ‘La
seconda volta’ ontmoet slachtoffer
terroriste en ‘Crash’ combineert sex
en auto’s.

Optreden van The Blues Attraction;
De Vooruitgang, 22.00 uur. (*)

Donderdag 1 januari
Nieuwe films Plaza: ‘In het huis van

mijn vader’, over het belang van het
maagden in de Marokkaanse cul-
tuur.

Vrijdag 2 januari
Try-out van ‘Move’, de Nederlands-
talige versie van Fame door de jonge-
ren van Stichting Theaterplan; Stads-
schouwburg, 20.30 uur.

Zaterdag 3 januari
Première van ‘Move’ (loopt t/m 20
januari); Stadsschouwburg, 20.30
uur.

Special Nite met Reneé de Wever, dj
met live musici; Jazzcafé Wilhelmina,
va. 21.30 uur.

Dinsdag 6 januari
Het Noord Nederlands Toneel speelt
‘Ernst’; Stadsschouwburg, 20.15 uur.

Tot 1 februari
Tentoonstelling ‘Portretten
van de kunstenaar’ van Jan
Verkruysse’; Van
Abbemuseum.

Aankondigingen met de aanduiding
(*) zijn gratisUi
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Borrelen voor
Vloer E
‘Je kan een borrel kopen voor elk
bedrag dat je ervoor over hebt’,
zegt de verkoopster van Vloer E in
één van de liften aan de zuidkant
van het hoofdgebouw. Vorige week
woensdag keerde de activitei-
tenvereniging Vloer E terug na een
sluimerend bestaan van ruim een
jaar. In de liften van het hoofdge-
bouw presenteerden de diverse
secties (voor lezingen, voor excur-
sies en voor de bar) zich vorige
week zeer nadrukkelijk aan de
TUE-gemeenschap.
Vloer E, dat begon als zelfstandige
activiteitencommissie, is nu de
vereniging van de sectie
Architectonisch Ontwerpen van de
faculteit Bouwkunde en maakt
onderdeel uit van de bouwkunde-
studievereniging Cheops.
Voor de concrete plannen van
Vloer E kun je trecht op hun Inter-
net-pagina: WWW.OOO.nl/vloer-E.

AOR dicht
De AOR is van zaterdag 20 de-
cember tot donderdag 1 januari
gesloten. Die donderdag begint het
echter al vroeg, omdat dan vanaf
00.30 uur het traditionele, spette-
rende Nieuwjaarsfeest van de AOR
in alle hevigheid zal losbarsten.
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Een ongepolijst familiedrama en
hommage aan de moederliefde

De film ‘Y aura-t-il de la neige à Noël?’ van Sandrine Veysset is het

ongepolijste portret van een Zuid-Franse boerenfamilie. Omdat de vader con-

tinu heen en weer reist tussen zijn ex en zijn huidige vrouw runt de laatste sa-

men met haar zeven kinderen de boerderij. Het is een indrukwekkende film

over het boerenleven, maar bovenal een hommage aan de moederliefde, zon-

der drakerig of klef te worden.

Vandaag is de Nederlandse première in Plaza Futura.
De film begint op een zomera-
vond met een idyllisch plaatje van
spelende kinderen in een hooi-
berg. Later, als er een vrachtwagen
arriveert, wordt duidelijk dat ze
ook een vader hebben en veran-
dert het beeld in de harde alle-
daagse realiteit. De vader (Daniel
Duval) is getrouwd met een andere
vrouw bij wie hij ook een gezin
heeft. Zijn aanwezigheid leidt
echter bij geen van beide families
tot veel vrolijkheid. Hij is autori-
tair, jaloers en mishandelt zijn ex-
vrouw. Zijn kinderen gebruikt hij
als goedkope arbeidskrachten en
hij gunt ze slechts een minimum
aan comfort. Zo weigert hij
bijvoorbeeld om sanitair en ver-
warming aan te leggen.
Temidden van deze chaotische
verhoudingen staat als een ijkpunt
de moeder, een rol van Dominique
Reymond. Ze staat er vrijwel al-
leen voor voor wat betreft de op-
voeding van de kinderen en is
daarnaast belast met de zorg voor
de boerderij. Maar ze is sterk en
door haar liefde en optimisme

Imponerende en melancholische portretten van
Jan Vercruysse

‘Ils sont perdues, comme a Oostende et comme

partout quand sur la ville tombe la pluie’, be-

zingt Arno Hintjes de stad Oostende. Het is zijn

versie van het nummer van Leo Ferré en hij

zingt eerst vrolijk, maar daarna vooral heel

klaaglijk. Oostende is ‘s zomers leuk, maar ‘s

winters doods en troosteloos: het strand, de

restaurants en de boulevards zijn uitgestorven.

De melancholie die Arno over zijn geboorte-

stad uitstort komt ook terug in het werk van

Belgische kunstenaar Jan Vercruysse, die in

Oostende woonde toen hij zijn portretten

maakte. ‘Portretten van de kunstenaar’ in het

Van Abbemuseum is dus geen optimistische

expositie, wel een heel imponerende.

Toen Vercruysse (1948) zijn por-
tretten maakte, tussen 1977-1984,
was hij nog een onbekend kunste-
naar. Bekend werd hij later pas
met zijn sculpturen. Naast zijn
fascinatie met de fenomenen dood
en leven is het melancholische
verlangen een steeds terugke-
rende thema. Dat wordt al snel
duidelijk bij een eerste rondgang
door de zalen die heel leeg lijken,
met de zwart-grijs-witte vlekken

van de foto’s aan de muren. Er
staan vrouwen, spiegels, maskers
en talloze andere attributen op, en
ze zitten in zwarte lijsten, die
doen denken aan een rouwband.
De foto’s hangen gegroepeerd bij
elkaar, zorgvuldig gerangschikt,
waar soms een geïsoleerde foto
van een triest kijkende Vercruysse
in de buurt hangt. Een foto met
zijn portret heeft de titel ‘Natur
morte’. Hij zit daarop alleen aan
een schaakbord alsof hij geen
tegenstander nodig heeft. Soms
heeft een hij masker voor, dat
wellicht meer zegt dan zijn wer-
kelijke gezicht. Nergens, op één
foto na, maakt (de afbeelding van)

daagse kunstenaars. De kunste-
naar is een ‘misplaatste’, hij is
niet zoals alle andere mensen. Hij
kan zich ook maar op één manier
bewijzen: door zijn
misplaatstheid te manifesteren in
de kunst. Dat doet Vercruysse dan
ook heel radicaal en consequent
en hij lijkt net zo ongrijpbaar als
een titel die hij ooit gebruikte ‘A
la memoire de tous qui n’existe
pas’. Volgens Vercruysse is onze
maatschappij er één die alles wil
blootleggen en over alles wil com-
municeren. Vercruysse zoekt juist
de stilte en de afstand. En wie zijn
werk wil begrijpen, Vercruysse

weet ze een onderlinge saamhorig-
heid te creëren die het leven van
haar kinderen iets draaglijker
maakt. Ondanks alles houdt ze van
haar minnaar. Lange tijd onder-
gaan de gezinsleden zijn domi-
nante gedrag, tot hij éénmaal
teveel misbruik maakt van zijn
macht en de uiterste grens over-
schrijdt. Op kerstavond neemt
moeder dan een drastische beslis-
sing.

Erbarmelijk
‘Y aura-t-il’ is het debuut van
regisseuse Sandrine Veysset (1967).
Het is een familiedrama vol onder-
huidse spanningen, zonder het
voor Franse films gebruikelijke
verbale en relationele geneuzel.
Door zijn documentaire stijl
straalt de film een zeer authen-
tieke en spontane sfeer uit. Veysset
besteedt bovendien veel aandacht
aan het verbeelden van de wisse-
ling van de seizoenen, die een
dominante rol spelen in het leven
van de plattelandsbewoners.
In de zomer is alles - ook de toe-
komst - heel open en speelt het
leven zich buitenshuis af. Er gloort
nog alle hoop. Na de vakantie is
het voor de kinderen weer tijd om
terug naar school te gaan en
zwoegt moeder weer in haar een-
tje voort op het land om de groente
binnen te halen en te verwerken.
Aan het einde van de film is het
buiten erbarmelijk koud en speelt
alles zich binnenshuis af. Alle
kleur lijkt dan uit de film getrok-
ken en het hoopvolle van het begin
heeft plaatsgemaakt voor een
enigszins melancholiek einde.
Wellicht wordt het nog een
witte kerst.

bedoelt wie (zijn) kunst wil begrij-
pen, moet daar zelf moeite voor
doen. Zelf wil hij weinig of geen
hints geven.
Het is evenwel de vraag of die per
se nodig zijn om een gang naar het
Van Abbemuseum te maken en
zijn werk te waarderen. Het ant-
woord luidt ‘nee’. Want wat vooral
imponeert zijn de suggestieve
beelden die lang op je netvlies
blijven plakken.

Vercruysse contact met de andere
foto’s of de afgebeelde personen.
Alleen, het zìjn geen foto’s. Het
zijn zeefdrukken of prints van
foto’s. Dat kenmerkt het werk van
Vercruysse: je ziet niet wat je ziet.
De afgebeelde personen zijn sym-
bolen, verstilde figuren die niet
naar zichzelf verwijzen, al weet je
niet waar dan wel naar. Een por-
tret van Vercruysse is dus niet per
definitie een zelfportret.

Stilte
Kunst is voor Vercruysse geen
spielerei, zoals bij veel heden-

door

G erard

V erhoogt

Dominique Reymond in
de rol van de moeder in
‘Y aura-t-il de la neige
à Noël?’.
Foto: Argus film

door

Huibert

Spoorenberg
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Onze excuses voor al die zwaar
geteisterde hersencellen die we
jullie begin deze maand bezorgd
hebben. Slechts drie (!) crypto’s
vielen bij Cursor op de mat. Daar-
van waren er ook nog eens twee
fout. De winnaar was dus snel
bekend, daar hadden we niet eens
een notaris voor nodig. Blijkbaar
leverde het plaatsje Enter en de
omschrijving voor ‘waslijn’ (‘Is
hier informatie over de waterstan-
den te verkrijgen?’) teveel pro-
bleem op voor onze meest doorge-
winterde puzzelaars.
Meer succes met deze editie. Hier-
voor geldt: insturen naar of inleve-
ren bij Cursor (HG 1.19) vóór vrij-
dag 2 januari (je hebt dus een
extra week de tijd om over deze
breinkraker na te denken). Vergeet
niet je naam, adres en telefoon-
nummer te vermelden.

De winnaar van het ‘Mostly
Harmless’ T-shirt voor de goede
oplossingen van de Cursor Crypto
van 4 december is: Niels LutkeNiels LutkeNiels LutkeNiels LutkeNiels Lutke
SchipholtSchipholtSchipholtSchipholtSchipholt

Horizontaal:
6 Van kou vertrokken gelaat (13)
7 Die Oost-Europeaan bevindt zich in

Frankrijk (3)
8 Vaatwerk verbouwen op een kasteel (8)
10 Jongen en meisje onderwijzen grond-

beginselen (7)

11 Kent zeker gene (4)
14 Erg mooi gedeelte (4)
15 Slonzige vrouw zwaait met een

vlag (7)
16 Asterix is geïrriteerd (8)
19 Groen gebruik (3)
20 De details zijn zeer apart

vandaag (13)

Vertikaal:
1 Het tuig trapt de bal van het veld (8)
2 Dokter die veel injecties geeft (7)
3 De lol van geld ontvangen (4)
4 Magic Johnson waardeert vooral de

treffer die hij zelf maakt (9)
5 Hete drank (4)
9 Zonder vogel meer risico nemen (9)
12 Kapitein Haak heeft geen pijn meer (8)
13 Heeft een goede komiek op zijn

hand (7)
17 Niet bestaan is behoorlijk zuur (4)
18 Fris schoonmaakmiddel (4)

De oplossingen van
Cursor Crypto van 4 december:

Horizontaal:
6 Kometen 7 Vuren
9 Plaatstaal 10 Es
11 Hoofdrollen 15 Scharnieren
17 Al 18 Snelbinder
21 Enter 22 Weduwen

Vertikaal:
1 Potlood 2 Meta
3 Mess 4 Publieke
5 Pegel 8 Waslijn
12 Focussen 13 Realen
14 Legeren 16 Slang
19 Boei 20 Nauw

Disaster Area neemt de
vert officieel in gebruik

Al vanaf juli dit jaar is de Eindhovense univer-

siteit en het sportcentrum een skatevereniging

rijker: Disaster Area is de eerste in zijn soort in

Nederland. Alle voorbereidingen om officieel

van start te kunnen gaan, hebben ongeveer

een jaar in beslag genomen. Een paar maan-

den terug legde men de laatste hand aan een

heel belangrijk object: een drieëneenhalve me-

ter hoge vert. Afgelopen maandag werd die

officieel in gebruik genomen door de bestuur

van de vereniging en door Jacques de Mooij,

directeur van het sportcentrum.

Toen de bouwkundestudenten
Baas de Beer, Bart Cilissen, Bart
Theunissen en Gijs Joosen en
natuurkundestudent Chris Peters
met Disaster Area begonnen was
het eigenlijk maar voor de grap.
Veel belangstelling van de studen-
ten, steun van het sportcentrum en
hun eigen enthousiasme leidden
echter tot een succesvolle uitvoe-
ring van dit originele idee.
Het zoeken naar een geschikte
indoor lokatie heeft de meeste tijd
en moeite gekost. In het begin
wilde men een plek op het TUE-
terrein zien te vinden, daarna viel
echter het oog op het oude gebouw
van Van Gend & Loos. Dat bleek
echter niet mogelijk vanwege de
geluidsoverlast waar de plaatse-
lijke jet-set bevreesd voor was. Dus
keerde men weer terug naar de
TUE. De keuze moest gemaakt
worden tussen een deel van de W-

hal, de W&S-kelder en de
bouwkundekoepel. Na veel onder-
handelingen kon Disaster Area
uiteindelijk onderdak in de W&S-
kelder. Ondertussen was de vere-
niging officieel van start gegaan,
nadat gebleken was dat het aantal
geïnteresseerden ver boven de
twintig lag, wat noodzakelijk voor
het opstarten was.

Vert
Het is logisch dat bij een
skatevereniging veel geskate
wordt, maar het moet ook uitda-
gend blijven. De volgende stap was
dan ook het bouwen van een vert.
Een initiatiefgroep maakte hier-
voor een begroting, waaruit naar
voren kwam dat het laten bouwen
van een vert door mensen van
buitenaf al gauw zo’n 60.000 gul-
den zou gaan kosten. Dus besloten
de skaters om er zelf een te ont-
werpen en te bouwen. De kosten
konden zo reduceren tot 9500
gulden, die ze uiteindelijk met
hulp van De Mooij en Ellie van de

ook aan het werk heeft bijgedra-
gen.’ Het hele bouwproces moet
niet onderschatten worden: de vier
bouwkundestudenten hebben
daar zelfs studiepunten voor ge-
kregen.
Tijdens de opening prees De Mooij
de enorme inzet van de studenten.
De Mooij: ‘Het sportcentrum heeft
van het begin af aan het idee ge-
steund. Skaten is een aparte cul-
tuur met een eigen stijl. Het hoort
zeker aan de TUE en het sport-
centrum thuis. En het enthou-
siasme van de technische studen-
ten heeft het uiteindelijk mogelijk
gemaakt.’

Verhuizing
Bij Disaster Area kan je alleen
maar skaten op maandag en dins-
dag, als er iemand van het bestuur

aanwezig is. Buiten die tijden is er
een ketting over het midden van
de vert gespannen om skaten on-
mogelijk te maken. Het gebeurt
ook wel eens dat er mensen van
buiten de universiteit zonder
begeleiding komen skaten. Chris
Peters vertelt dat dat niet altijd
even soepel verloopt: ‘Een paar
weken geleden heeft een paar
mensen een grote kast omgegooid.
Ze vonden het blijkbaar geinig om
daar vanaf te skaten. Wat ze niet
wisten is dat het een kast voor
chemicaliën was en dat die onge-
veer 15.000 gulden waard is.’ De
vereniging is er op aangesproken,
maar had er verder niets mee te
maken. Er is ook al wat gestolen:
op de dag van de officiële opening
miste Disaster Area haar telefoon
en vier houten planken.
Maar dit zijn niet de grootste pro-
blemen van de vereniging.  Het
W&S-gebouw moet binnenkort
ontruimd worden, hoewel Disaster
Area nog geen officieel bericht
ontvangen heeft. Het is dus maar
een kwestie van tijd totdat de vert
verplaatst moet worden. De vert
kan echter maar een paar keer uit
elkaar gehaald worden, want an-
ders zullen de schroevengaten het
begeven. Er wordt nu driftig ge-
zocht naar een nieuwe ruimte, die
dus voor lange tijd gebruikt moet
kunnen worden.

De vert in gebruik.
Foto: Bart van Overbeeke

Broek uit Stichting Fonds en STES
hebben gekregen.
Onder de begeleiding van prof.
Peter Schmid, ir. Frank Schot en ir.
Mark Mauer, allen werkzaam bij
de faculteit Bouwkunde, werden
de bouwplanen gemaakt en later
uitgevoerd. Bart Theunissen: ‘We
hebben van dit project veel ge-
leerd. Het was de eerste keer dat
er op de TUE op zo’n manier werd
samengewerkt. We willen ook
iedereen bedanken die wat dan

door

S veta

L itvinova

NSK Korfbal
Op maandag 22 december
vindt in Eindhoven één van de
voorrondes van het NSK Korf-
bal plaats. De deelname van
de teams uit Eindhoven wordt
georganiseerd door Attila. Wil
je weten hoe het de vier

Eindhovense teams vergaat, kom dan
op 22 december vanaf 10.30 uur
kijken in het sportcentrum.

Attila verliest nipt
Afgelopen zaterdag speelde
Attila tegen Sirene uit Uden.
Sirene staat bekend als goede
en harde ploeg. Een winst
voor Attila was dan ook bij
voorbaat al uitgesloten. Si-

rene begon goed: ze schoten direct
een aantal maal raak. Attila bleef
echter niet achter en scoorde ook vrij
snel. De ruststand was 11-7. De
tweede helft speelden de korfballers
van Sirene minder sterk. Toch wisten
ze op een gegeven moment een gat
van vijf punten te slaan. Maar aan
het einde van de wedstrijd was Attila
weer teruggekomen tot 15-13.

Geslaagd weekend voor Oktopus
In de laatste wedstrijd voor de winter-
stop traden de handbaldames in het
veld tegen DOS’80. Na een paar kan-
sen op uitlopen te hebben laten lig-
gen, wist Oktopus in de tweede helft
een gat van vier punten te slaan en
de wedstrijd verdient te winnen.
Ook heren 1 van Oktopus wisten

weer overtuigend (22-14) de beide
punten te pakken, dit keer tegen
Bergeyk. Helaas kon heren 2 het
goede voorbeeld van de dames en
heren 1 niet volgen. In een mooie
wedstrijd wist Jupiter uit Eersel ver-
dient met 39-29 te winnen.

Pusphaira met verlies de winterstop in
Op de laatste wedstrijddag voor de
winterstop moest Pusphaira het op-
nemen tegen de nummer twee, Acht.
De bezoekers namen na een minuut
of tien een 1-0 voorsprong. Deze
stand bleef tot tien minuten voor tijd
op het scorebord staan. Via een snelle
counter werd het toen 0-2. In de
laatste minuut redde Remy Broersma
de eer en besliste de eindstand op 1-2.

Roeien op het droge
Thêtaan Dirk Lippits heeft bewezen
fysiek tot de sterksten van Nederland
te behoren. Hij werd tweede tijdens
de Open Nederlandse Ergometer
Kampioenschappen in 5 minuten en
57 seconden in het Senioren A-veld,
drie seconden achter winnaar Mid-
dag van Nereus. Gerard Egelmeers
trok zichzelf naar een vijfde plaats in
deze ‘droogroei’-kampioenschappen.
In het Lichte SA-veld bereikte Jeroen
Spaans een derde plaats. Joeri De
Groot, Okke-Jan Boom, Karel Dor-
mans en Wouter Hoens bereikten in
het Lichte Senioren B-veld respectieve-
lijk de zesde t/m de negende plaats.
Hun tijden varieerden van 6’30'’4 tot
6’32'’5. Eerstejaars licht presteerde
goed in het achtenveld. Zij veroverde
in 7’00'’8 een tweede plaats, nog
geen seconde achter Nereus.
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MAANDAG 22 DECEMBER
Dagmenu

DINSDAG 23 DECEMBER
Dagmenu

Wij zijn gesloten van woensdag 24
december tot maandag 5 januari.
Prettige feestdagen!

Internet-adres: http://www.tue.nl/
mensa/

Cursor aanvaardt geen enkeleCursor aanvaardt geen enkeleCursor aanvaardt geen enkeleCursor aanvaardt geen enkeleCursor aanvaardt geen enkele
aansprakelijkheid voor schadeaansprakelijkheid voor schadeaansprakelijkheid voor schadeaansprakelijkheid voor schadeaansprakelijkheid voor schade
van welke aard dan ook ont-van welke aard dan ook ont-van welke aard dan ook ont-van welke aard dan ook ont-van welke aard dan ook ont-
staan door niet tijdig, onjuiststaan door niet tijdig, onjuiststaan door niet tijdig, onjuiststaan door niet tijdig, onjuiststaan door niet tijdig, onjuist
of het niet plaatsen van de ad-of het niet plaatsen van de ad-of het niet plaatsen van de ad-of het niet plaatsen van de ad-of het niet plaatsen van de ad-
vertenties.vertenties.vertenties.vertenties.vertenties.
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Zac
ning met de hoorn van de telefoon
tegen haar oor gedrukt. ‘Stil nu,
hij gaat over.’
‘Ja, goeiedag, met Marieke van
huize ‘Muizen zijn ook huis-
dieren’. Zou ik Frans even mogen
spreken? Waarvoor? Nou, de
verwarming in ons huis heeft het
weer eens begeven. Nou hadden
wij al een week geleden gebeld of
Frans even wou langskomen, maar
die heeft nog niks van zich laten...
Wat? Hoezo gisteren vertrokken?’
Marieke begon rood aan te lopen.
Een stem aan de andere kant van
de lijn legde kalm uit dat Frans,
de huisbaas, tot en met de tweede
week van januari op vakantie was.
Of ze dan niet konden terugbellen.
Tot zo lang konden ze toch wel
een kacheltje gebruiken, of bin-
nenshuis wat warmers aantrek-
ken? ‘Ja, en als het net zulk weer
wordt als vorig jaar kunnen we
een iglo in de woonkamer bou-
wen’, riep Marieke, terwijl ze
nijdig de hoorn op de haak smeet.

‘Nou, daar zijn we mooi klaar
mee’, zuchtte Paul. ‘Ik krijg dat
kankerding niet open en ik heb
geen schroevendraaiers meer om
ertegenaan te smijten.’ ‘Ik heb nog
wel een elektrisch kacheltje op
mijn kamer staan’, bromde
Marieke, naziedend. ‘Hij vreet
stroom, maar dat betaalt die beun-
haas van een Frans maar. Als het
echt koud begint te worden, kan je
je wel op mijn kamer komen
opwarmen.’ ‘Ja? Kan ik me dan
gezellig bij jou komen opwar-
men?’, grijnsde Paul. Marieke kon
er niet om lachen. ‘Paul, ik waar-
schuw je. Ik ben al kwaad dat ik
de hele kerst hier moet zitten.
Vooral nu die verwarming het niet
doet. Nog een zo’n foute opmer-
king en ik kick je het huis uit. Wij
zijn Zac en Karin niet.’ ‘Ik vraag
me af hoe die twee het maken’, zei
Paul. Inwendig liet hij met tegen-
zin het idee om zich aan Marieke
zelf op te warmen varen. ‘Ik hoop
dat ze langs de snelweg vast-

gevroren zijn’, antwoordde Marie-
ke wraakzuchtig. Marieke’s vrien-
den zouden dit jaar de kerst alle-
maal in een of andere zonnig
vakantieoord doorbrengen. Haar
ouders zaten voor zes weken in
Indonesië. Marieke zelf had haar
vakantiegeld in de grote vakantie
al besteed. Zij was daarom ge-
kluisterd aan Eindhoven.
Op dat moment (alsof hij erop
gewacht had) duwde de postbode
een kaartje door de bus. ‘Hee, hij
is van Zac en Karin’, zei Paul.
‘Even lezen.’
Aan Paul, Marieke en de muizen.
Hartelijke groetjes vanuit, verras-
sing, zonnig Benidorm! Hoe ko-
men we hier vragen jullie je af?
Nou, we stonden gestrand langs de
snelweg richting Parijs. IJskoud
bevroren en niemand wou ons een

‘Godver-klote-tering!’ Paul was
ziedend. ‘Nou breek ik ook nog
m’n schroevendraaier!’ Met een
woest gebaar smeet hij het kapotte
gereedschap de tuin in. Geen slim
idee, aangezien de keukendeur
nog dicht was. De schroeven-
draaier knalde tegen het raam aan
en liet een mooie barst achter.
‘Stommeling’, snauwde Marieke.
‘Breek maar gelijk het hele huis
af.’ Marieke stond in de deurope-

In Zac worden de belevenissen van de schizofrene eerstejaars TUE-student
Zacharias Menckenberg beschreven. Het verhaal kent vijf co-auteurs, waar-
bij iedere week de een het verhaal aan de volgende overdraagt.

Cursiefjes moeten donderdag voor 15.00Cursiefjes moeten donderdag voor 15.00Cursiefjes moeten donderdag voor 15.00Cursiefjes moeten donderdag voor 15.00Cursiefjes moeten donderdag voor 15.00

uur bij Cursor (HG 1.19) worden aange-uur bij Cursor (HG 1.19) worden aange-uur bij Cursor (HG 1.19) worden aange-uur bij Cursor (HG 1.19) worden aange-uur bij Cursor (HG 1.19) worden aange-

leverd met directe betaling. Een adverten-leverd met directe betaling. Een adverten-leverd met directe betaling. Een adverten-leverd met directe betaling. Een adverten-leverd met directe betaling. Een adverten-

tie van maximaal 25 woorden kost fl. 5,-,tie van maximaal 25 woorden kost fl. 5,-,tie van maximaal 25 woorden kost fl. 5,-,tie van maximaal 25 woorden kost fl. 5,-,tie van maximaal 25 woorden kost fl. 5,-,

waarbij één woord vet gedrukt wordt. Ad-waarbij één woord vet gedrukt wordt. Ad-waarbij één woord vet gedrukt wordt. Ad-waarbij één woord vet gedrukt wordt. Ad-waarbij één woord vet gedrukt wordt. Ad-

vertenties met een commerciële waarde bo-vertenties met een commerciële waarde bo-vertenties met een commerciële waarde bo-vertenties met een commerciële waarde bo-vertenties met een commerciële waarde bo-

ven fl. 15.000,- worden geweigerd.ven fl. 15.000,- worden geweigerd.ven fl. 15.000,- worden geweigerd.ven fl. 15.000,- worden geweigerd.ven fl. 15.000,- worden geweigerd.
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Silicon Graphics

lift geven. Totdat een neef van mij
(Karin) met z’n vriendin langs-
kwam. Wat is de wereld toch
klein. Die hebben ons meegeno-
men naar Parijs. Daar zijn we twee
dagen met z’n viertjes wezen stap-
pen. Het beviel zo goed, dat ze ons
daarna hebben meegenomen naar
Benidorm. Daar heeft de familie
van dat meisje een vakantiehuisje
(lees: enorme villa met een
tweepersoonsbed en eigen badka-
mer in de logeervertrekken). Het
weer is fantastisch en we hoeven
alleen maar voor het eten te beta-
len. Wij blijven hier dus nog even
zitten! Is het thuis ook zo gezellig?
Nou groetjes hé. Karin en Zac. PS:
Jullie ook een prettig kerstfeest en
een gelukkig nieuwjaar.

Dinox

Is je batterij eind 1997 leeg? Het
ReduktieburoReduktieburoReduktieburoReduktieburoReduktieburo: foto-batterij Maxell
2CR5 (6V), fl. 12,-; Duracell CR-P2P
(6V), fl. 14,-; Duracell penlites, fl.
1,35 p/s; Hama compacte penlite-
oplader (incl. 2 penlites), fl. 18,-.
Schetsblokken 90 gram, A4/A3,
fl. 6,50/fl. 11,70. Foto-nabestelling:
50x75 cm, fl. 16,95. CD World of
noise, part 2, fl. 8,-.

Zoek je nog een interessant en vooral leuk
studentenbaantje met perfecte secundaire
voorwaarden? Kom dan langs en solliciteer
voor baliër bij het Reduktieburo. Reduktieburo. Reduktieburo. Reduktieburo. Reduktieburo. Krijg je er
vanzelf aardige (boven)buren bij!

Wasmachine 1000 toeren volautomaat,
fl. 200,-; gashaard, fl. 155,-; koelkastkoelkastkoelkastkoelkastkoelkast, fl.
125,-; gasfornuis, fl. 125,-. Alles in zeer
goede staat. Tel. 2114647.

KoopjesKoopjesKoopjesKoopjesKoopjes: tenten 3- en 4-persoons, lichtge-
wicht, nieuw, vanaf fl. 95,-. Rugzakken, 65
liter, nieuw, nu fl. 95,-. Lichtgewicht
mummy slaapzakken, nu fl. 45,- en bedjes

van 8 ons fl. 40,-. Tel. 077-3519642.

JAVA-programmeursJAVA-programmeursJAVA-programmeursJAVA-programmeursJAVA-programmeurs met enige
wiskundekennis voor verschei-
dene software-projecten binnen
RIACA. Voor nadere informatie:
Arjeh M. Cohen, tst. 4270, e-mail:
amc@win.tue.nl.

Student voor enige programmeerklussenprogrammeerklussenprogrammeerklussenprogrammeerklussenprogrammeerklussen
in C gedurende januari-maart. Goed be-
taald, eventueel studentassistentschap. Tst.
3662, e-mail: P.F.M.Smulders@ele.tue.nl.

De Nationale Wedstrijd voor Jonge Onder-
zoekers zoekt begeleidersbegeleidersbegeleidersbegeleidersbegeleiders. Ben jij eerste-
jaars en kan je goed met jongeren (10-20
jaar) omgaan? Bel dan: 2514843.

Bigband Studentproof zoekt tenor-tenor-tenor-tenor-tenor-
saxofonistensaxofonistensaxofonistensaxofonistensaxofonisten. Repetities: donderdag van
20.00 tot 23.00 uur in Scala. Bel voor meer
informatie: 2832854 (Anouk).

Muziekcentrum Frits Philips zoekt evene-evene-evene-evene-evene-
mentassistentenmentassistentenmentassistentenmentassistentenmentassistenten die tijdens concerten/

activiteiten o.a. volgende werkzaamheden
verrichten: toegangscontrole, garderobe,
programmaverkoop, bediening en spoel-
keuken. Aan geïnteresseerden stellen we de
volgende eisen: representatieve, service-
gevoelige en klantgerichte instelling; enige
horeca-ervaring; minimaal drie maal per
week beschikbaar (vooral ‘s avonds). Geïnte-
resseerd? Vraag dan een inschijfformulier.
Dat kan telefonisch bij de receptie van het
Muziekcentrum, tel. 2655600. Daar kun je
ook meer informatie krijgen.

Het Catharina-ziekenhuis zoekt medewer-
kers voor de voedselverdeelbandvoedselverdeelbandvoedselverdeelbandvoedselverdeelbandvoedselverdeelband. Een
ideale vacature voor studenten die een bij-
baantje in het ziekenhuis willen. Wij bie-
den de mogelijkheden om te kiezen uit de
volgende werktijden: 6.30-8.15 uur, 11.15-
13.15 uur of 15.30-17.15 uur, of een combi-
natie hiervan, 7 dagen werken op een van
de vermelde werktijden, daarna 7 dagen
vrij, een uurloon op basis van een 36-urige
werkweek. Dit alles wordt geformuleerd in
een oproepovereenkomst.
Interesse? Neem dan contact op met de heer
Korsten, hoofd keuken, tel. 2398875, of met
de heer Van Merendonk, personeelsfunc-
tionaris, tel. 2398837. U kunt dan geheel
vrijblijvend informatie opvragen betref-
fende de functie en wellicht uw interesse
kenbaar maken.

Wij zijn vier werkende en stude-
rende bewoners van een huis nabij
het PSV-stadionPSV-stadionPSV-stadionPSV-stadionPSV-stadion. Voor een kamer
van 5 bij 3 zoeken wij een leuke
vrouw. Per 1 januari of eerder,
fl. 350,- incl. Tel. 2525358.

Rustige student werktuigbouw uit Delft
zoekt per directper directper directper directper direct kamer in Eindhoven (west
of zuid)/Veldhoven voor 9-10 mnd. ivm af-
studeren (Philips). Bel 015-2563759 (Chris).

Claustrofobie tijdens Van Lint?
Zoek ruimte bij PusphairaPusphairaPusphairaPusphairaPusphaira, voet-
baltraining dames ma. 18.30 uur,
heren do. 18.30 uur. Info: 2461510
(Quirien) of 2114326 (Gino).

Professionele hoogspringer of amateur jog-
ger; iedere atleetatleetatleetatleetatleet kan bij atletiekvereniging
Asterix terecht. Maandag en woensdag om
17.00 uur. Van 5 t/m 16 jan. geen sport-
kaart vereist. Info: 2521376 (Miguel).

Binnenkort starten de StIK-cursussenStIK-cursussenStIK-cursussenStIK-cursussenStIK-cursussen
alweer. Geef je dus vandaag nog op in de
pauzes op de StIK-kamer, HG 1.01. Meer
info? Bel tst. 2785, of kom langs.

Vergadertechnieken, Gespreksvoering in
Bedrijven, Effectief Communiceren,
Leidinggeven en Presentatietechnieken. De
StIK-cursussen zijn er nog steeds! Geef je
snel op want vol=volvol=volvol=volvol=volvol=vol. StIKkamer, HG 1.01.

Ook dit trimester geven wij speciaal voor
jou de cursussencursussencursussencursussencursussen Vergadertechnieken, Ef-
fectief Communiceren, Leidinggeven, Pre-
sentatietechnieken en Gespreksvoering in
Bedrijven. Info op de StIK-kamer, HG 1.01

Op dinsdag 20.00 uur niks te doen? Kom
dansen bij FootlooseFootlooseFootlooseFootlooseFootloose. Dinsdag 24 december
is er weer een dansavond. Scala, Kanaal-
straat 4, tel. 2432991.

Heb jij je wintersport al geboekt? Bel snel
HUSK studentenreizenHUSK studentenreizenHUSK studentenreizenHUSK studentenreizenHUSK studentenreizen, 050-3186751, of
HUSK commissie Eindhoven. 06-53755681
(‘s avonds). Laagste prijsgarantie, ANVR en
SGR!

WintersportWintersportWintersportWintersportWintersport te duur? Niet bij Snow-Trex!
10 dagen, bus, appartement en skipas va.
198 piek! SGR & ANVR erkend. Bel voor
brochure en info: 2526790 (Winand).

Iedereen kan zingen! Jij ook, kom dan
dinsdag naar de repetitie van VokollageVokollageVokollageVokollageVokollage!
ESMG Quadrivium; tel. 2432808.

Overhemden strijken is saai! Strijk daarom
mee met strijkersensemble Ma NonMa NonMa NonMa NonMa Non
TroppoTroppoTroppoTroppoTroppo. ESMG Quadrivium; tel. 2432808.

Wil je hoog van de toren blazen? Blaas
mee met blazersensemble AuletesAuletesAuletesAuletesAuletes. ESMG
Quadrivium; tel. 2432808.

Genoeg geflierefluit of geblokt voor de
tentamens! Blokfluit eens mee met
SambucaSambucaSambucaSambucaSambuca. ESMG Quadrivium; tel. 2432808.

Raak je vaak gevoelige snaren? Tokkel eens
mee met gitaarensemble Con AnimoCon AnimoCon AnimoCon AnimoCon Animo. ESMG
Quadrivium; tel. 2432808.

In december start ons nieuwe programma,
lid worden kan nog! ESMG QuadriviumESMG QuadriviumESMG QuadriviumESMG QuadriviumESMG Quadrivium;
tel. 2432808.

Genoeg van de collegebanken? Geef je voor
6 januari op voor een BEST-activiteitBEST-activiteitBEST-activiteitBEST-activiteitBEST-activiteit
ergens in Europa in het nieuwe jaar! BEST
Eindhoven, best@urc.tue.nl, tst. 2896, http:/
/www.tue.nl/best.

Cursussen, ski-weken, zeilweken, symposia
en talencursussen; geef je nu op voor de
BEST-activiteiten over heel Europa! BESTBESTBESTBESTBEST
EindhovenEindhovenEindhovenEindhovenEindhoven, best@urc.tue.nl, tst. 2896, http:/
/www.tue.nl/best.

Discussieavond: ‘Ruimtelijke ordening:
landelijke perspectieven, regionale aspec-
ten’. Sprekers: Michiel v. Hulten, oud-
staatssecretaris V&W en Nico v/d Spek,
wethouder RO. Jonge DemocratenJonge DemocratenJonge DemocratenJonge DemocratenJonge Democraten Eind-
hoven, 19 december, 20.00 uur, ‘t Pandje,
Dommelstraat 18.

Op dinsdag 6 januari begint de nieuwe
beginnerscursus bij schermverenigingschermverenigingschermverenigingschermverenigingschermvereniging Hoc
Habet. Probeer deze leuke sport ook eens!
Dinsdag 20.00 uur, sportcentrum. Info:
2430313 (Harm).
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Collectors item

Een week voor kerst wordt het
toch onderhand wel eens tijd om
in de kerststemming te komen. De
hele binnenstad is feestelijk ver-
sierd en overal schetteren lieflijke
kerstliedjes over straat. Maar he-
laas, de studenten merken hier
weinig van. Aangezien de meesten
van hen minimaal een volledige
werkweek op de TUE zitten, krij-
gen zij van deze stemming-
makerij maar weinig mee.
Alhoewel, wie goed rondkijkt op
de universiteit maakt toch kans op
een beetje kerstgevoel. Zo staat bij
de portiersloge in het hoofdge-
bouw een echte kerstboom. Alleen
wie de boom beter bekijkt, vraagt
zich af of het niet beter was ge-
weest dit botanisch misbaksel
achterwege te laten. In vergelij-
king met voorgaande jaren is het

maar een klein boompje. Dat is
niet zo erg, het gaat immers niet
om de kwantiteit, maar om de
kwaliteit. Maar helaas laat ook
deze te wensen over. Cursor publi-
ceerde in het eerste januari-
nummer van dit jaar op de
achterpagina nog een foto van de
kerstboom ’96/’97 vlak na de jaar-
wisseling. De boom die dit jaar
ons hoofdgebouw zou moeten
opsieren, vertoont nu al grote
overeenkomsten met dat trieste
exemplaar. Ook de kwaliteit van
de optuiging is erg onder de maat.
In de boom hangen niet van die
sfeervolle kerstlampjes, die bij-
voorbeeld ook de Coca Cola-re-
clame zo’n gezellige uitstraling
bezorgen, maar gewoon een
electriciteitssnoer met bolletjes
erin, zoals ook vaak op foute tuin-
feesten gebruikt wordt. En dan de
ballen, tja, een mooie boom biedt
over het algemeen een overvloed
aan ballen. Maar nee hoor, letter-
lijk een handjevol ballen moet dit
zielig hoopje boom nog enigszins
zien te redden. In een poging de
boom toch nog een beetje aanzien
te geven, hangen er mooie papie-
ren vogeltjes in.
Navraag bij de portier levert de
verklaring van deze zielige verto-
ning. Door bezuinigingen is het
helaas niet mogelijk gebleken een
paar tientjes uit te geven aan
nieuwe kerstversiering. De bezui-
nigingen nekten ook de grote
boom die voorheen bij de vijver

van het hoofdgebouw stond. Dat is
nog vrij logisch, het achterwege
laten van deze boom, die met
behulp van een grote hijsin-
stallatie geplaatst moest worden,
leverde een fikse besparing op op
de jaarlijkse kerstuitgaves. De
portiers van het hoofdgebouw
willen graag de zielige boom waar
zij de gehele dag uitzicht op heb-
ben, een beetje helpen. Ze hebben
dan ook verschillende acties be-
dacht om voor de TUE-studenten
toch een beetje een kerstsfeertje
te creren. Hun eerste idee is om
het College van Bestuur om vijf-
tien gulden te vragen en vervol-
gens naar de kerstmarkt in de
V&D te gaan voor een doosje fonke-
lende ballen en kerstverlichting.
Als dit niet werkt en het CvB daad-
werkelijk op kerstversiering aan
het bezuinigen is, hebben de por-
tiers een tweede optie achter de
hand. Medewerkers en studenten
wordt gevraagd allemaal één
versieringsattribuut mee naar de
TUE te nemen, om zo de boom
alsnog te laten schitteren. Waar-
schijnlijk bezwijkt ons kleine
sparretje dan wel onder deze last,
maar zo’n gezamenlijke actie
zorgt wel voor de ontbrekende
doch broodnodige kerstsfeer.

Kerst genekt door bezuinigingen

Dit keer is het niet zo maar een
nummer van Cursor dat je in han-
den hebt. Het is dan ook aan te
raden om dit collectors item mee
naar huis te nemen en er een mooi
lijstje voor uit te zoeken. In de
veertigste jaargang van dit staaltje
onafhankelijke universiteitsjour-
nalistiek staan er namelijk grote
veranderingen voor ons blad op
stapel. Per 1 januari volgend jaar
valt Cursor namelijk onder het
Bureau Journalistieke Producties,
dat weer een onderdeel is van de
Stafgroep In- en Externe Betrekkin-

gen (IEB). IEB is een zelfstandige
stafafdeling die rechtstreeks rap-
porteert aan het CvB, wat dus min
of meer inhoudt dat Cursor dan
indirect onder het CvB valt.
Wat de veranderingen precies
inhouden is nog niet bekend, dat
zal de toekomst uitwijzen. Wij
hopen maar dat we op deze achter-
pagina onze lezers objectief ver-
slag kunnen blijven doen van het
reilen en zeilen op de TUE. Dus
niet dat alle artikelen eerst aan
een strenge controle onderworpen
worden alvorens ze voor plaatsing
goedgekeurd worden. Hopelijk zal
het allemaal zo’n vaart niet lopen
en merkt niemand dat het IEB
hier een vinger in de pap heeft.

Iedereen die van het station naar
de TUE loopt, is er maandag-
morgen langsgekomen. Op het
veldje waar ook de Mobius-band
en de TUE-leus ‘Mens Agitat
Molem’ staan, lag op het gras, vlak
naast de Dommel, een wit opgebla-
zen gevaarte te schommelen in de
wind. Het heeft de vorm van een
sigaar met vinnen, en jawel het is
een zeppelin. Weliswaar geen
formaat Hindenburg, maar toch
meet deze baby-zeppelin een slor-
dige zeven meter. Op de buik van
deze ‘walvis van de lucht’ staat
met grote letters het woord ‘WEL-
KOM’ te lezen.
Dit opgeblazen welkomstwoord
gold vooral voor alle bezoekers
van de Presentatiedagen; bedrijfs-
presentaties die in het kader van

de Wervingsdagen maandag en
dinsdag gehouden werden in het
auditorium. Onderaan de zeppelin
was een spandoek bevestigd,
waarop onthuld werd wie de op-
drachtgevers waren voor deze
luchtsigaar: ‘ICT, nieuwe wegen in
automatisering’.
Navraag bij dit bedrijf leert ons
dat dit niet zo maar een promo-
tripje is, maar dat hier toch meer
achter schuil gaat. ‘Onze
wervingscampagne is erg suc-
cesvol’, legt Frank de Roo, mede-
werker arbeidsmarktcommunica-
tie en recruiting, uit. Het
corporate image van ICT bleef
echter iets achter. ‘Als wij ergens
op een beurs staan, hangt de zep-
pelin ook in de lucht’, gaat De Roo
verder. Dat de zeppelin maandag
rond het middaguur nog niet in de
lucht hing te prijken, lag aan het
feit dat het weer niet echt mee-
werkte. De te harde wind zorgde
ervoor dat het bedrijf dat de zep-
pelin exploiteert, het niet aan-
durfde om hem op te laten.

Natuurlijk lag het ongelukje met
de ballon van ene meneer Branson
daar nog vers in het geheugen.
Zodra het weer het echter zou
toelaten, zou de ICT-zeppelin als-
nog het ruime luchtsop kiezen, zo
werd ons verzekerd.

ICT de lucht in

Deze boom bezorgt ons nu
niet echt een uitbundig
kerstgevoel.
Foto: Bram Saeys
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